

ປະທານ...

ເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເພື່ອພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ. ສະນັ້ນ, ການດໍາເນີນກອງປະຊຸມຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ເທື່ອນີ້ ຈະໄດ້ພິຈາລະນາຫລາຍວຽກງານທີ່ມີຄວາມສໍາຄັນເປັນຕົ້ນ ບັນດາເນື້ອໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX, ການກະກຽມກອງປະຊຸມຮ່ວມ ລະຫວ່າງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຄະນະລັດຖະບານ, ການກະກຽມບັນດາຮ່າງກົດໝາຍ ທີ່ຈະນໍາເຂົ້າພິຈາລະນາຢູ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX, ການພິຈາລະນາເນື້ອໃນຂົງເຂດວຽກງານຂອງກໍາມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ; ກໍາມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ



ສິ່ງແວດລ້ອມ, ການພິຈາລະນາບຸກຄະລາກອນຂອງສານປະຊາຊົນ, ການພິຈາລະນານິຕິກຳຈຳນວນໜຶ່ງ ເຊິ່ງຈະເປັນບ່ອນອີງໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ວຽກງານອື່ນໆ ຈຳນວນໜຶ່ງ.

ຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດເທື່ອນີ້ ມີຄວາມສໍາຄັນຫລາຍ ຈຶ່ງສະໜີມາຍັງບັນດາທ່ານຮອງປະທານຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ເພີ່ມທະວີການຊີ້ນຳ-ນຳພາບັນດາກໍາມາທິການ, ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ຢູ່ໃນຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ຈຶ່ງໄດ້ສຸມເທື່ອແຮງ, ສະຕິປັນຍາເຂົ້າໃນ

ການປຶກສາຫາລື, ຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄໍາເຫັນ ໃສ່ວຽກງານສໍາຄັນຂອງຊາດທີ່ນຳມາພິຈາລະນາຢູ່ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຕົກລົງຂອງກອງປະຊຸມ ມີຄວາມເປັນເອກະພາບ, ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ນຳຜົນປະໂຫຍດມາສູ່ປະເທດຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ.

ບັນດາເນື້ອໃນທີ່ນຳມາພິຈາລະນາຕົກລົງ ຢູ່ກອງປະຊຸມຄະນະປະ

ຮອງປະທານ...

(ສພຊ) ໃນໂອກາດເຄື່ອນໄຫວເຮັດວຽກຢູ່ແຂວງອຸດົມໄຊ ເພື່ອຕິດຕາມກວດການຊົດເຊີຍຜົນກະທົບຈາກໂຄງການກໍ່ສ້າງທາງລົດໄຟລາວ-ຈີນ ແລະ ຕິດຕາມກວດການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ, ທ່ານ ພົທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມເປັນປະທານກອງປະຊຸມຮັບຟັງການລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ແລະ ການຊົດເຊີຍຜົນກະທົບຈາກໂຄງການກໍ່ສ້າງທາງລົດໄຟລາວ-ຈີນ ຢູ່ແຂວງອຸດົມໄຊ ເຊິ່ງໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 30 ມີນາ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຫ້ອງວ່າການປົກຄອງແຂວງ ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ບຸນຄົງ ຫລໍາຈຽມພອນ ເລຂາພັກແຂວງ, ເຈົ້າແຂວງອຸດົມໄຊ; ມີປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ຮອງປະທານກໍາມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ; ຮອງປະທານກໍາມາທິການບັນດາເຜົ່າ; ບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ບັນດາພະແນກການຂອງແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍແຂກຖືກເຊີນ.



ຖືກເຮືອນປະຊາຊົນ 107 ຫລັງ, ໂຮງຮຽນປະຖົມ-ມັດທະຍົມສົມບູນ 1 ຫລັງ, ຫ້ອງງານນໍ້າລືນ 6 ແຫ່ງ, ຄອງເໝືອງ-ຝາຍ ຈຳນວນ 48 ຈຸດ, ປ່າຊ້າ 2 ບ່ອນ ແລະ ຫລຸມຝັງສິບ 13 ບ່ອນ. ສໍາລັບການຈ່າຍເງິນຄ່າຊົດເຊີຍ ແລະ ເວນຄືນຜົນກະທົບ ຜ່ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນໄລຍະຜ່ານມາ ສາມາດເບີກຈ່າຍຄ່າຊົດເຊີຍຜົນກະທົບຜ່ານມາຈຳນວນ 7 ຄັ້ງ ລວມເປັນມູນຄ່າ 183.430.051.688 ກີບ ເທົ່າກັບ 72,48% ຂອງມູນຄ່າທັງໝົດ 253.063.454.748 ກີບ, ສ່ວນທີ່ຍັງຄ້າງຈຳນວນ 69.633.403.060 ກີບ ແມ່ນຜົນກະທົບທາງອ້ອມ ເປັນຕົ້ນແມ່ນຜົນກະທົບທາງຊອບເຂົ້າຫາຈຸດກໍ່ສ້າງ ແລະ ຈຸດຕັ້ງແຄ້ມຂອງບໍລິສັດຜູ້ຮັບເໝົາ.

ມີ 6 ຈຸດສຸມໃຫຍ່ ຜົນກະທົບຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເບື້ອງຕົ້ນແຕ່ລະດ້ານຄື: ດ້ານການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈໃນທົ່ວສັງຄົມດ້ວຍການສຶກສາອົບຮົມ, ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ຜົນຮ່າຍຂອງຢາເສບຕິດ ໄດ້ຈັດຕັ້ງການເຊື່ອມຊຶມບັນດານິຕິກຳຕ່າງໆ ຂອງສູນກາງ ແລະ ຂອງແຂວງແລ້ວທັງໝົດ 7 ເມືອງ ມີ 470 ບ້ານກວມ 100% ຂອງຈຳນວນບ້ານທັງໝົດໃນທົ່ວແຂວງ, ສໍາລັບຢູ່ບັນດາພະແນກການ-ອົງການຂັ້ນແຂວງ ໄດ້ມີການເຊື່ອມຊຶມສໍາເລັດ ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 3.920 ຄົນ; ໄດ້ຈັດຕັ້ງການສະເຫລີມສະຫລອງວັນຕ້ານຢາເສບຕິດແຫ່ງຊາດ ວັນທີ 12 ຕຸລາ 2021 ເຊິ່ງໄດ້ຈຸດທໍາລາຍຢາເສບຕິດ ທີ່ສານໄດ້ຕັດສິນຄະດີສໍາເລັດແລ້ວ; ສໍາລັບການສ້າງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍກ່ຽວຂ້ອງກັບການສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ນອກຈາກບັນດານິຕິກຳຂອງສູນກາງແລ້ວແຂວງອຸດົມໄຊ ກໍໄດ້ອອກບັນດານິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍຂັ້ນແຂວງຕໍ່ມາຫລາຍສະບັບ; ດ້ານການປັບປຸງກົງຈັກການຈັດຕັ້ງ ແລະ ຍົກລະດັບຄວາມສາມາດໃນການເຄື່ອນໄຫວເຮັດໜ້າທີ່ການເມືອງຂອງອົງການສືບສວນ-ສອບສວນເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາຫລວດ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ, ສານປະຊາຊົນ, ພະແນກຍຸຕິທໍາ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ມີການປັບປຸງບຸກຄະລາກອນ, ອຸປະກອນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຕ່ປີ 2021-2023

ຖານໂຄງລ່າງທີ່ຈໍາເປັນເຂົ້າຮັບໃຊ້ວຽກງານແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ, ໄດ້ສໍາຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນການປັບປຸງ-ກໍ່ສ້າງ ສູນບໍາບັດ-ດັດສ້າງແຂວງ, ຄ້າຍຄຸມຂັງ-ດັດສ້າງ ຢູ່ກອງບັນຊາການ ປກສ ເມືອງ 7 ເມືອງ; ດ້ານການຍົກສູງປະສິດທິພາບດ້ານການຄຸ້ມຄອງ, ຊີ້ນຳໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຮອບດ້ານໃນວຽກງານສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດປກສແຂວງ, ປກສ ເມືອງ, ປກສ ກຸ່ມບ້ານ ແລະ ອົງການປົກຄອງບ້ານເກັບກໍາສະຖິຕິບັນດາເປົ້າໝາຍ ເປັນຕົ້ນເປົ້າໝາຍລາຍໃຫຍ່, ລາຍກາງ, ລາຍຍ່ອຍ, ຈຸດມື້ວສຸມ ແລະ ເປົ້າໝາຍເສບຢາເສບຕິດ; ດ້ານການຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການເຄື່ອນໄຫວເຮັດໜ້າທີ່ຂອງຄະນະພັກ, ອົງການປົກຄອງແຕ່ລະຂັ້ນເພື່ອນໍາພາ-ຊີ້ນຳການແກ້ໄຂຢາເສບຕິດທີ່ເກີດຂຶ້ນຢູ່ໃນຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບເຊິ່ງໄດ້ສ້າງແຜນການ ແລະ ຫັນພະນັກງານນໍາພາ-ບັນຊາ, ວິຊາການວິຊາສະເພາະ ລົງກໍ່ສ້າງຮາກຖານສົມທົບກັບບັນດາກອງບັນຊາການ ປກສ ເມືອງ ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງເພື່ອຕິດຕາມ ແລະ ສ້າງບົດບັນທຶກການສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດກັບອົງການປົກຄອງບ້ານ, ຄອບຄົວ, ບຸກຄົນ, ພ້ອມທັງເກັບກໍາສະຖິຕິເປົ້າໝາຍແລະ ແກ້ໄຂເປົ້າໝາຍປະເພດຕ່າງໆ ທີ່ຜິວພັນຢາເສບຕິດ; ສໍາລັບການເພີ່ມທະວີການຮ່ວມມືກັບສາກົນ ໄດ້ມີການ

ເລື່ອງເດັ່ນ, ຂ່າວເດັດ

□ ທົ່ວປະເທດ ມີໂຮງງານຜະລິດນໍ້າປະປາ ທັງໝົດ 174 ແຫ່ງ ມີກຳລັງການຜະລິດ 681.322 ແມັດກ່ອນຕໍ່ມື້ ມີພື້ນທີ່ບໍລິການນໍ້າປະປາທັງໝົດ 111 ພື້ນທີ່ ກວມເອົາ 1.480 ບ້ານ ຢູ່ໃນ 117 ຕົວເມືອງ ຈຳນວນປະຊາກອນໃນຕົວເມືອງໄດ້ຮັບບໍລິການນໍ້າປະປາ 1.842.077 ຄົນ ກວມອັດຕາສ່ວນປະມານ 77,40% ຂອງປະຊາກອນໃນເຂດບໍລິການ.

ນສພ. ວຽງຈັນໃໝ່ 30/03/2022

□ ໃນປີ 2021 ທົ່ວປະເທດມີອຸບັດເຫດເກີດຂຶ້ນທັງໝົດ 5.576 ຄັ້ງ ພາຫະນະເປ່ເພ 9.910 ຄັນ ມີຄົນໄດ້ຮັບບາດເຈັບ 8.388 ຄົນ ແລະ ເສຍຊີວິດ 813 ຄົນ ເມື່ອທຽບໃສ່ປີ 2020 ການເກີດອຸບັດເຫດຫລຸດລົງ 1.198 ຄັ້ງ ພາຫະນະເປ່ເພ ຫລຸດລົງ 2.079 ຄັນ ຄົນໄດ້ຮັບບາດເຈັບ ຫລຸດລົງ 1.639 ຄົນ ແລະ ເສຍຊີວິດ ຫລຸດລົງ 290 ຄົນ ໃນນັ້ນ, ຈາກຄະດີທີ່ເກີດຂຶ້ນ ແລະ ຄະດີທີ່ຄ້າງມາ ຈຳນວນ 6.167 ເລື່ອງ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ສາມາດແກ້ໄຂສໍາເລັດແລ້ວ 5.812 ເລື່ອງ ເທົ່າກັບ 94,24%; ສໍາລັບຢູນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ມີອຸບັດເຫດເກີດຂຶ້ນ 853 ຄັ້ງ ພາຫະນະເປ່ເພ 1775 ຄັນ ຄົນໄດ້ຮັບບາດເຈັບ 720 ຄົນ ແລະ ເສຍຊີວິດ 161 ຄົນ.

ນສພ. ວຽງຈັນໃໝ່ 31/03/2022

□ ຄະນະຮັບຜິດຊອບຈັດຊື້ລົດປະຈໍາຕໍາແໜ່ງການນໍາລະດັບສູງ ໄດ້ເປີດຊອງປະມຸນຊື້ລົດເກງໄຟຟ້າ EV ຄວາມແຮງມໍເຕີໄຟຟ້າ 121KW-163KW ຈຳນວນ 23 ຄັນ ລົດເກງໄຟຟ້າ EV ຄວາມແຮງມໍເຕີໄຟຟ້າ 10UKW-16OKW ຈຳນວນ 160 ຄັນ ເພື່ອປະກອບເປັນລົດປະຈໍາຕໍາແໜ່ງໃຫ້ແກ່ການນໍາລະດັບສູງ.

ນສພ. ວຽງຈັນໃໝ່ 30/03/2022

ຮ່ວມມືກັບໂຄງການແມ່ນໍ້າຂອງປອດໄພ, ໂຄງການແມ່ນໍ້າຂອງ-ແມ່ນໍ້າລ້ານຊ້າງ ແລະ ການຮ່ວມມື 2 ຝ່າຍ, ຫລາຍຝ່າຍກັບບັນດາປະເທດເພື່ອນມິດຍຸດທະສາດ ແລະ ບັນດາປະເທດໃກ້ຄຽງ ເພື່ອໃຫ້ຂໍ້ມູນເບາະແສຕ່າງໆ ກ່ຽວກັບຂະບວນການຜະລິດ, ຂົນສົ່ງຄ້າ-ຂາຍຢາເສບຕິດ ພ້ອມທັງໄດ້ສະກັດກັ້ນປາບປາມຂະບວນການດັ່ງກ່າວໄດ້ຢ່າງແຂງແຮງ.

ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໄດ້ສົນທະນາແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາເຫັນເຊິ່ງກັນແລະກັນ, ລາຍງານເພີ່ມຕື່ມ, ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຕໍ່ບັນຫາດັ່ງກ່າວ; ຈາກນັ້ນ, ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຟັງການໂອ້ລົມຈາກທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດຕື່ມອີກ.

ໃນການເຄື່ອນໄຫວເຮັດວຽກຄັ້ງນີ້, ທ່ານ ພົທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ຍັງໄດ້ນໍາເອົາຄອມພິວເຕີ (Notebook), ໄມ ແລະ ເຄື່ອງສຽງຫ້ອງປະຊຸມ ລວມມູນຄ່າ 18 ລ້ານກວ່າກີບ ມອບໃຫ້ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໂດຍການກ່າວຮັບຂອງທ່ານຄໍາຄິດວິງລ້ອມປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ພ້ອມທັງກ່າວສະແດງຄວາມຂອບໃຈເປັນຢ່າງຍິ່ງຕໍ່ການຊ່ວຍເຫລືອໃນຄັ້ງນີ້ ພ້ອມໃຫ້ຄໍາໝັ້ນສັນຍາວ່າຈະນໍາໃຊ້ໃຫ້ເກີດປະໂຫຍດສູງສຸດ, ສ່ວນຄອມພິວເຕີແມ່ນຈະນໍາໄປມອບຕໍ່ໃຫ້ເມືອງປາກແປງ ແລະ ເມືອງນາໝີ ເພື່ອນໍາໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານຂອງສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ. (ກົງທະນູຄໍາ ພິພິດເສລີ)



ປະທານ ກຸງສ...

ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນ ງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ການປະຕິບັດບັນດາມະຕິຕ່າງໆ ທີ່ໄດ້ຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທືອທີ 2 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຕິດພັນກັບການຕິດຕາມ ກວດກາການປະຕິບັດມະຕິຂອງ 2 ວາ ລະແຫ່ງຊາດ ຢູ່ແຂວງເຊກອງ ໂດຍ ການເຂົ້າຮ່ວມເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ລິເບີ ລິບົວປາວ ປະທານ ກຸງສ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ທ່ານ ປອ. ແພງ ສີ ສີລາວີ ຮອງປະທານຄະນະສະມາ ຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກ ຕັ້ງທີ 16 ທັງເປັນຮອງປະທານສະພາ ປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສະມາ ຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງ, ຜະນັກງານ-ລັດຖະ ກອນ ພ້ອມດ້ວຍພະແນກການທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງຂອງແຂວງເຂົ້າຮ່ວມ.

ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງເຊກອງ ເຊິ່ງຜ່ານມາມີທັງຂໍສະດວກ ແລະ ຂໍ ຫຍຸ້ງຍາກໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກ ງານ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການປະຕິບັດ 3 ພາລະບົດບາດ ຕາມສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຕົນ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາ ມະຕິຕ່າງໆຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ຮັບຮອງ ໃນກອງປະຊຸມສະພາ 2 ຂັ້ນ ຕິດພັນ ກັບການປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ແລະ ວຽກງານອື່ນໆ ແລະ ຮັບຜິດ ການລາຍງານກ່ຽວກັບສະພາບການ ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານໃນໄລຍະຜ່ານມາ ຈາກບັນດາພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເປັນຕົ້ນ ພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ພະແນກໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ, ພະແນກການເງິນແຂວງ; ພ້ອມນັ້ນ, ກໍໄດ້ມີການແລກປ່ຽນຄຳ ຄິດຄຳເຫັນເຊິ່ງກັນແລະກັນ ຢ່າງກົງ ໄປກົງມາ ພ້ອມທັງສະເໜີບັນຫາທີ່ ມີບົດບາດສຳຄັນຂອງແຕ່ລະຂະ ແໜ່ງການໃນຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ເພື່ອເປັນ ຂໍ້ມູນເພື່ອນຳໄປປະສານສົມທົບກັບ

ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂັ້ນສູນກາງໃນ ການຊ່ວຍຊຸກຍູ້ ແລະ ພ້ອມກັນປັບ ປຸງແກ້ໄຂໃນຕໍ່ໜ້າ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ປອ. ລິເບີ ລິບົວປາວ ໄດ້ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍມາ ຍັງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກໍຄືບັນດາ ພະແນກການຕ່າງໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ແຂວງ ທີ່ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໜ້າທີ່ວຽກງານຈົນໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດ ເປັນກ້າວໜຶ່ງ ແລະ ຈົ່ງພ້ອມກັນເອົາ ໃຈໃສ່ຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດວຽກງານ ກໍຄືແຜນພັດທະນາເສດ ຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານ ແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ການ ປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດໃຫ້ປະສິບ ຜົນສຳເລັດຕາມແຜນການທີ່ວາງໄວ້. ຈາກນັ້ນ, ຄະນະ ກໍໄດ້ເຄື່ອນ ໄຫວຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດຕົວຈິງຂອງບັນດາໂຄງການກໍ່ສ້າງ ຕ່າງໆຢູ່ພາຍໃນແຂວງເຊກອງ ເປັນ ຕົ້ນໂຄງການກໍ່ສ້າງເສັ້ນທາງ ແລະ ຂົວ ຈຳນວນ 4 ແຫ່ງ ນັບແຕ່ບ້ານໂພນ ເມືອງລະມາມ ຫາເມືອງກະລຶມເກົ້າ.

ແຈ້ງການ...

- ສະໜອງສະບູ ແລະ ເຈວລ້າງມື;
- ຈັດບ່ອນນັ່ງໂດຍຮັກສາໄລຍະຫ່າງ ໃນໄລຍະປະຊຸມ; ຖ້າກອງປະຊຸມສະໜອງອາຫານຫວ່າງ ຫຼື ອາຫານທ່ຽງ ແມ່ນໃຫ້ເຮັດເປັນກ່ອງ ຫຼື ຈັດສະຖານທີ່ຮັກສາໄລຍະຫ່າງ.
- ຖ້າຜູ້ໄດ້ມີອາການດ້າຍຄືເປັນຫວັດ ແມ່ນບໍ່ໃຫ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ.
- ຄະນະສະເພາະກິດກະຊວງ, ສົງຄາມ, ບັນດາແຂວງ ແລະ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ສາມາດຕິລາດາ ສະພາບການລະບາດຂອງພະຍາດ ແລ້ວພິຈາລະນາ ມາດຕະການກ່ຽວກັບການມາເຮັດວຽກຕາມ ສະພາບຄວາມເປັນຈິງຂອງແຕ່ລະບ່ອນ.
- ໃຫ້ອົບດໍການຮຽນການສອນແບບເຊິ່ງໜ້າ ຂອງທຸກຊັ້ນ, ທຸກລາຍ ໃນສະຖານການສຶກສາ ໂດຍ ຮັບຜິດຊອບການປະຕິບັດມາດຕະການປ້ອງກັນ ແລະ ຄວບຄຸມການຕິດເຊື້ອ, ແຕ່ໃຫ້ໂຈະສະເພາະ ໂຮງຮຽນທີ່ບໍ່ສາມາດປະຕິບັດຕາມເງື່ອນໄຂ ແລະ ມາດຕະການທີ່ຄະນະສະເພາະກິດໄດ້ວາງອອກ ແລະ ໃຫ້ຄະນະສະເພາະກິດແຕ່ລະຂັ້ນ ຕິດຕາມ ແນະນຳບັນດາໂຮງຮຽນຢ່າງໃກ້ຊິດ. ພ້ອມກັນນີ້, ກໍປຸກລະດົມນັກຮຽນ-ນັກສຶກສາ ຕາມເກນອາຍຸ ທີ່ກະຊວງສາທາລະນະສຸກກຳນົດໄວ້ ໃຫ້ໄປຮັບວັກ ຊີນກັນໄຄວິດ-19 ຕາມແຜນການ.
- ໃຫ້ຄະນະສະເພາະກິດທຸກພາກສ່ວນ ກວດກາຕົວເລກການສັກວັກຊີນຂອງພາກສ່ວນຕົນ ແລະ ມາດຕະ ການຊຸກຍູ້ໃນຂັ້ນຕໍ່ໄປ ເພື່ອຮັບຜິດຊອບໃຫ້ທຸກຄົນ ໄດ້ເຂົ້າເຖິງການສັກວັກຊີນ ແນໃສ່ການ ສ້າງພູມຄຸ້ມກັນໃຫ້ທຸກຄົນ ແລະ ສັງຄົມ. ພ້ອມນີ້, ກໍໃຫ້ອົບດໍການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ມາດຕະການ ປ້ອງກັນພະຍາດໂຄວິດ-19 ແລະ ປຸກລະດົມໃຫ້ທຸກຄົນມີຄວາມຕື່ນເຕັ້ນໃນການໄປຮັບວັກຊີນ.
- ໃຫ້ຄະນະສະເພາະກິດທຸກພາກສ່ວນ ຊີ້ນຳການກວດກາບັດສັກວັກຊີນ ຫຼື QR Code Vaccine ID ຜ່ານແອບ LaoKYC ຂອງບຸກຄົນ ກ່ອນເຂົ້າສະຖານທີ່ເຮັດວຽກຂອງລັດ ແລະ ເອກະຊົນ ລວມທັງໂຮງ ຈັກໂຮງງານ.
- ໃຫ້ຄະນະສະເພາະກິດ ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ສົມທົບກັບຄະນະສະເພາະກິດຂັ້ນແຂວງ ແລະ ນະຄອນຫຼວງ ຊີ້ນຳການວັດຕິດຕາມ ກວດກາ ຮ່າງອາຫານ ແລະ ຮ່າງຄຳຕ່າງໆ ໃຫ້ເຂັ້ມງວດ ໃນການກວດກາ ບັດສັກວັກຊີນ ຫຼື QR Code Vaccine ID ຜ່ານແອບ LaoKYC ກ່ອນການເຂົ້າໃຊ້ບໍລິການ, ຖ້າພົບເຫັນຜູ້ປະກອບການໃດ ມີການລະເມີດ ດ້ອງດຳເນີນການຕົກເຕືອນ ແລະ ຍັບໄໝ ຕາມລະບຽບການ.
- ໃຫ້ຄະນະສະເພາະກິດກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ຊີ້ນຳພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງຕົນເອົາໃຈໃສ່ ວັດຕິດຕາມການຂົນສົ່ງ (ເຮືອບິນ, ເຮືອໂດຍສານ, ວົດໄຟ ແລະ ວົດໂດຍສານ) ໃຫ້ຜູ້ປະກອບການ ມີ ມາດຕະການປ້ອງກັນຜູ້ໂດຍສານ, ສະໜອງສະບູ ຫຼື ເຈວລ້າງມື ແລະ ມີຄວາມເຂັ້ມງວດໃນການ ກວດກາ ບັດສັກວັກຊີນ ຫຼື QR Code Vaccine ID ຜ່ານແອບ LaoKYC ກ່ອນການເຂົ້າໃຊ້ບໍລິການ, ຖ້າພົບເຫັນຜູ້ປະກອບການໃດ ມີການລະເມີດ ດ້ອງດຳເນີນການຕົກເຕືອນ ແລະ ຍັບໄໝຕາມ ລະບຽບການ.
- ໃຫ້ຄະນະສະເພາະກິດກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ ແລະ ກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ປະສານ ສົມທົບກັບຄະນະສະເພາະກິດຂັ້ນແຂວງ ແລະ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ສິບຕໍ່ເພີ່ມທະວີການຕິດຕາມ ກວດກາ ການເຂົ້າ-ອອກ ຕາມດ່ານຊາຍແດນ ເພື່ອຮັບຜິດຊອບ ບໍ່ໃຫ້ມີການເຂົ້າ-ອອກແບບຊະຊາຍ ຫຼື ມີການລັກລອບເຂົ້າ-ອອກ ບໍ່ດ່ານຊາຍແດນ.

ດັ່ງນັ້ນ, ຈຶ່ງແຈ້ງມາຍັງທ່ານ ເພື່ອຮຸບ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມແຈ້ງການສະບັບນີ້ດ້ວຍ.



ສຳເລັດ...

ແປງດິນຝ້າອາກາດ". ພ້ອມນີ້, ກອງ ປະຊຸມໄດ້ມີການທົບທວນຄືນ ແລະ ປັບປຸງແນວທາງຂອງຂະບວນການສັນ ຕິພາບ ເພື່ອແນໃສ່ປະກອບສ່ວນເຂົ້າ ໃນການຊຸກຍູ້ສັນຕິພາບແບບຍືນຍົງ, ປຶກສາຫາລືກັນກ່ຽວກັບການນຳໃຊ້ ເຕັກໂນໂລຊີຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ການສື່ສານ ເພື່ອເປັນການຂັບເຄື່ອນ ໃຫ້ແກ່ຂະແໜງການສຶກສາ ໂດຍສະ ເພາະແມ່ນໄລຍະການແຜ່ລະບາດຂອງ ພະຍາດໂຄວິດ-19. ນອກນັ້ນ, ໃນ ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ພິຈາລະນາບັນຫາ ຮີບດ່ວນທີ່ເປັນຄວາມກັງວົນຮ່ວມກັນ ໃນທົ່ວໂລກ ແລະ ຮັບຜິດຊອບລາຍ ງານຈາກບັນດາກຳມາທິການປະຈຳ ຕ່າງໆຂອງ IPU.

ຄຳເຫັນໃນກອງປະຊຸມຕ່າງໆ ເຊັ່ນ: ກອງປະຊຸມສະພາບໍລິຫານງານ, ກອງ ປະຊຸມກຳມາທິການປະຈຳກ່ຽວກັບ ສັນຕິພາບ ແລະ ຄວາມໝັ້ນຄົງສາກົນ, ກອງປະຊຸມກຳມາທິການປະຈຳກ່ຽວ ກັບວຽກງານການພັດທະນາແບບຍືນ ຍົງ ແລະ ກອງປະຊຸມປື້ນອ້ອມອື່ນໆ ຂອງ IPU.

ໃນກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄົບຄະ ນະ, ທ່ານ ສັນຍາ ປຣະເສີດ ໄດ້ກ່າວ ປາໄສໃນຫົວຂໍ້: "ເຂົ້າໃກ້ເປົ້າໝາຍທີ່ ເປັນສູນ: ຊຸກຍູ້ໃຫ້ລັດຖະສະພາດຳ ເນີນງານກ່ຽວກັບການປ່ຽນແປງດິນ ຝ້າອາກາດ" ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນ ເຖິງຜົນກະທົບອັນຮ້າຍແຮງຈາກການ ປ່ຽນແປງດິນຝ້າອາກາດ ທີ່ສົ່ງຜົນກະ ທົບໃນທົ່ວໂລກ ລວມທັງໃນ ສປປ ລາວ ເປັນຕົ້ນແມ່ນຜົນກະທົບທີ່ເກີດ ຈາກນ້ຳຖ້ວມ, ໄຜແຫ້ງແລ້ງ, ຝົນບໍ່

ຊັບພະຍາກອນປ່າໄມ້ໃຫ້ຍືນຍົງ, ສິ່ງ ເສີມການຄົ້ນຄວ້ານຳໃຊ້ພະລັງງານທົດ ແທນ, ການສ້າງຈິດສຳນຶກໃຫ້ແກ່ປະ ຊາຊົນ ເພື່ອເປັນການປະກອບສ່ວນ ໂດຍກົງໃນການຫລຸດຜ່ອນສະພາບ ການປ່ຽນແປງດິນຝ້າອາກາດ ແລະ ວາງ ເປົ້າໝາຍໃຫ້ເປັນສູນໃນປີ 2022. ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ໄດ້ດຳເນີນ ໄປດ້ວຍຜົນສຳເລັດ ຕາມຈຸດປະສົງ ລະດັບຄາດໝາຍ ໂດຍໄດ້ມີການຮັບ ຮອງເອົາມະຕິໃນຂົງເຂດວຽກງານ ຕ່າງໆຮ່ວມກັນ ຈຳນວນ 3 ສະບັບ ແລະ ຮັບຮອງເອົາຖະແຫລງການ ນຸສາ ດູອາ ເຊິ່ງຄະນະຜູ້ແທນຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດລາວ ກໍໄດ້ໃຊ້ສິດຢ່າງເຕັມ ສ່ວນໃນການປະກອບຄຳເຫັນ ແລະ ລົງຄະແນນສຽງໃນວາລະຕ່າງໆຂອງ ກອງປະຊຸມ.

ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ IPU ຄັ້ງທີ 145 ຈະຈັດຂຶ້ນຢູ່ກິນາລີ ປະເທດລາ ວັນດາ ໃນເດືອນຕຸລາ 2022. (ສຸກສາອອນ ອານັນທະ)

ກສຕາສ...

ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ຕາມມະຕິ ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍລົງ ເລີກຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ ການຜະລິດ ເພື່ອທົດແທນການນຳ ເຂົ້າ ແລະ ເປັນສິນຄ້າສິ່ງອອກ; ການ ຈັດເກັບລາຍຮັບ ເຂົ້າງົບປະມານແຫ່ງ ລັດ; ບັນຫາການລົງທຶນຢູ່ເຂດເສດຖະ ກິດສະພາພູຊຽວ; ການພັດທະນາ ເຂດໂລຊີດສະຕິກ; ການເຮັດທິດລອງ ຊຸດຄົ້ນແຮ່ເຫລັກ; ການຄຸ້ມຄອງແຮງ ງານ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ໃນໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ຄະນະ ໄດ້ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບສະມາຊິກສະ ພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 12 ແຂວງຄຳມ່ວນ ແລະ ສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງຄຳມ່ວນ, ໄດ້ຮັບຜິດຊອບ ລາຍງານຫຍໍ້ຈາກພະແນກການທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິ

ບັດບັນດາຄາດໝາຍ ແລະ ເນື້ອໃນ ທີ່ຕິດພັນກັບມະຕິດັ່ງກ່າວ; ພ້ອມກັນ ນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຮັບຜິດຊອບລາຍງານບັນ ຫາໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນໂຄງ ການຂອງເຂດເສດຖະກິດສະເພາະພູ ຊຽວ ແລະ ສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດ ຢູ່ດ່ານສາກົນຂົວມິດຕະພາບ 3, ດ່ານສາກົນນາເຜົ້າ-ຈໍຫລໍ່ ແລະ ອື່ນໆ; ຈາກນັ້ນ, ຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢູ່ຮູມ ຢາມພິມທີ່ຕົວຈິງ ເປັນຕົ້ນດ່ານສາກົນ ຂົວມິດຕະພາບ 3 ທ່າແຂກ-ນະຄອນ ພະນົມ ແລະ ເຂດໂລຊີດສະຕິກ. ໃນການເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມ ກວດກາຄັ້ງນີ້, ຄະນະ ຍັງໄດ້ຕາງໜ້າ ກອງທຶນຊ່ວຍເຫລືອສັງຄົມສະພາ ແຫ່ງຊາດ ມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອໃຫ້ ແກ່ພະແນກສາທາລະນະສຸກແຂວງ ຄຳມ່ວນ ເພື່ອມອບຕໍ່ໃຫ້ແພດໝໍ ທີ່ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ໃນການປ້ອງກັນ, ຄວບ ຄຸມ ການແຜ່ລະບາດ ແລະ ປັນປົວ ພະ ຍາດໂຄວິດ-19. (ນາງ ດາລານີ ອິນທາທິລາດ)

ເບີໂທສຸກເສີນ

- ຕໍາຫລວດ
- ປກສ ນະຄອນຫລວງ 021 419119
- ກົມຕໍາຫລວດສືບສວນ-ສອບສວນ 021 970093
- ກົມຕໍາຫລວດປ້ອງກັນຢາເສບຕິດ 021 217258
- ກົມຕໍາຫລວດເສດຖະກິດ 021 212519
- ກົມຕໍາຫລວດຈະລາຈອນ 021 900927
- ກົມຕໍາຫລວດສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການຄ້າ ມະນຸດ 021 970543

ປະທານ ສພຂ ຫົວພັນ ພົບປະ - ໂອ້ລົມ ພະນັກງານຂົງເຂດຕຸລາການ



(ສພຂ) ວັນທີ 25 ມີນາ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສານປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫົວພັນ, ທ່ານ ນາງ ອຳໄພວອນ ລ້ອມບຸນແພງ ກຳມະການສຳຮອງສູນກາງພັກ, ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານ ຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 8 ແຂວງ ຫົວພັນ, ປະທານ ສພຂ ຫົວພັນ ໄດ້ພົບປະ ແລະ ໂອ້ລົມຕໍ່ຂົງເຂດ ຕຸລາການ ຄື: ສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ໃນນາມຜູ້ຮັບຜິດຊອບ ຊື່ນຳວຽກງານຂົງເຂດຕຸລາການ ໂດຍມີບັນດາປະທານ-ຮອງປະທານສານປະຊາຊົນແຂວງ, ສານໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ສານໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ຕະຫລອດຮອດພະນັກງານວິຊາການພາຍໃນສອງຂົງເຂດ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ໃນໂອກາດນີ້, ໄດ້ຮັບຝັງການລາຍງານສະພາບການ ມາຂອງສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງໂດຍສັງເຂບ. ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ນາງ ອຳໄພວອນ ລ້ອມບຸນແພງ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ຄະນະພັກ ກໍຄືຄະນະນຳຂອງສານປະຊາຊົນ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ທີ່

ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມ ສິດ, ພາລະບົດບາດຂອງຕົນ ໂດຍສະແດງອອກໃນບົດລາຍງານດັ່ງກ່າວ ສາມາດຍາດໄດ້ຜົນສຳເລັດ ຫລາຍດ້ານ. ຄຽງຄູ່ກັນນີ້, ທ່ານ ຍັງໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຄະນະພັກ, ຄະນະນຳ ຕະຫລອດຮອດພະນັກງານວິຊາການສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ເອົາໃຈໃສ່ເຮັດວຽກ ງານສຶກສາອົບຮົມການເມືອງແນວຄິດ ດ້ວຍຫລາຍຮູບການ, ເຮັດເປັນປົກກະຕິ, ເລິກເຊິ່ງ, ຕໍ່ເນື່ອງ ແທດເໝາະກັບຕົວຈິງ ເພື່ອສ້າງໃຫ້ພະນັກງານ ມີຄວາມຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈແຈ້ງຕໍ່ແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ກົດໝາຍຂອງລັດ ຢ່າງໜັກແໜ້ນ ມີແນວຄິດ ແລະ ການກະທຳອັນໃໝ່, ກ້າວໜ້າທັນສະໄໝ, ມີນຳໃຈຮັກຊາດ ມີຄຸນທາດການເມືອງໜັກແໜ້ນ ມີຄຸນສົມບັດ, ສິນທຳປະຕິບັດ ມີຈິນຍາບັນ, ຈັນຍາທຳ ຕໍ່ການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວິຊາສະເພາະ; ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບຕໍ່ໜ້າທີ່ການເມືອງ ທີ່ໄດ້ຮັບການມອບໝາຍ, ຕັ້ງໜ້າເຝິກຝົນຫລໍ່ຫລອມຕົນ ເອງຢ່າງຮອບດ້ານ ເພື່ອຜັດທະນາຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດຂອງຕົນໃຫ້ສູງຂຶ້ນ, ມີຄວາມກະຕືລືລົ້ນຕໍໜ້າທີ່ວຽກງານ ທີ່ໄດ້ຮັບການມອບໝາຍ, ມີຄວາມດູໝັ່ນ, ອິດທິນ ເພື່ອສ້າງຕົນເອງໃຫ້ເປັນ

ຜູ້ຊຳນານງານ ມີຄວາມຊຽງຊານ ກາຍເປັນມືອາຊີບດ້ານວິຊາສະເພາະ, ດ້ານວິຊາການ ພ້ອມທັງ ປັບປຸງກົງຈັກການຈັດຕັ້ງໃຫ້ເປັນລະບົບ, ເຂັ້ມແຂງ, ປ່າລຸງກໍ່ສ້າງພະນັກງານ, ຜູ້ພິພາກສາໃຫ້ດີ, ແກ້ງ ມີປະລິມານເພີ່ມຂຶ້ນ ແລ້ວຮັບປະກັນທາງດ້ານຄຸນນະພາບ ເພື່ອສ້າງຜູ້ສືບທອດທີ່ດີ; ເພີ່ມທະວີໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວິຊາສະເພາະ ຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຕາມກົດໝາຍຢ່າງເຂັ້ມງວດ ເປັນຕົ້ນແມ່ນປັບປຸງແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ, ກົນໄກ ການບໍລິຫານ, ການດຳເນີນ, ການແກ້ໄຂຄະດີ ໃຫ້ມີຄວາມວ່ອງໄວ ຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງ, ຮອບດ້ານ, ຄົບຖ້ວນ, ພາວະວິໄສ ມີຄວາມປ່ອງໃສໃນທຸກຂັ້ນຕອນ, ການຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາຕັດສິນຄະດີ ຕ້ອງຖືເອົາກົດໝາຍເປັນຫລັກ ໂດຍຜຶ້ນຖານຕ້ອງອີງໃສ່ຂໍ້ມູນ, ຫລັກຖານ ແລະ ຄວາມເປັນຈິງຂອງຄະດີນັ້ນ ແລະ ເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງກົນໄກການປະສານງານໃຫ້ສອດຄ່ອງ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ 4 ພາກສ່ວນທີ່ດຳເນີນຄະດີ ຕາມຂະບວນຍຸຕິທຳ ພ້ອມທັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນບົດບັນທຶກກອງປະຊຸມ 4 ພາກສ່ວນຂອງສູນກາງ, ທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ປະສູມໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ທີ່ໄດ້ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາ ໄປຄຽງຄູ່ກັບ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ການແກ້ໄຂຂັ້ນຕໍ່າຢາເສບຕິດ ໃຫ້ປາກົດຜົນເປັນຈິງ ແລະ ມີຜົນສຳເລັດຕາມແຜນການທີ່ວາງໄວ້.

(ນາງ ບຸ້ຍນິຕາ ເພັງມິໄຊ)

ພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ແຂວງເຊກອງ ມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອ



(ສພຂ) ໃນຕອນເຊົ້າວັນທີ 30 ມີນາ 2022 ພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ແຂວງເຊກອງ ນຳໂດຍທ່ານ ເພັດສະໜອນ ຄອນປະສິດ ຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ແຂວງເຊກອງ ພ້ອມຄະນະ ໄດ້ນຳເອົາເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອຈຳນວນໜຶ່ງ ມອບໃຫ້ສະພາປະຊາຊົນແຂວງເຊກອງ ເພື່ອນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຊິ່ງກ່າວຮັບໂດຍທ່ານ ດົງເພັດ ພະຍິນ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ມີບັນດາທ່ານຄະນະເລຂາທິການ,

ຄະນະພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານວິຊາການເຂົ້າຮ່ວມ. ເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອທີ່ມອບໃນຄັ້ງນີ້ ປະກອບມີ: ນ້ຳ ພ້ອມຄະນະ ໄດ້ນຳເອົາເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອຈຳນວນໜຶ່ງ ມອບໃຫ້ສະພາປະຊາຊົນແຂວງເຊກອງ ເພື່ອນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແຂວງເຊກອງ ຈະໄດ້ນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຢູ່ 4 ຕົວເມືອງ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ດົງເພັດ ພະຍິນ ໄດ້ກ່າວສະແດງຄວາມຂອບໃຈ ແລະ ຊົມເຊີຍຕໍ່ຫົວໜ້າພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ແຂວງເຊກອງ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ທີ່ໄດ້ນຳເອົາເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອມາມອບໃຫ້ແກ່ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເພື່ອເປັນການປະກອບສ່ວນຊຸກຍູ້ເຂົ້າໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງໃນຄັ້ງນີ້ ແລະ ພ້ອມຈະນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໃຫ້ເກີດປະໂຫຍດສູງສຸດ.

(ນັກຂ່າວ ສພຂ ເຊກອງ)

ໜ່ວຍພັກ ສພຂ ອຸດົມໄຊ ຍາດໄດ້ຜົນສຳເລັດຫລາຍດ້ານ



ໜ່ວຍພັກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ມີຜົນສຳເລັດຫລາຍດ້ານໃນການຊີ້ນຳນຳພາວຽກງານຕ່າງໆພາຍໃນ ສພຂ ເຊິ່ງສະແດງອອກໃນການດຳເນີນຊີວິດພັກປະຈຳເດືອນມີນາ 2022 ເຊິ່ງໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນຕອນເຊົ້າວັນອັງຄານທີ 22 ມີນາ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມ ສພຂ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ທອງຄານ ວັດສະດາກອນ ເລຂາໜ່ວຍພັກສພຂ; ເຂົ້າຮ່ວມມີສະຫາຍ ຄຳດີວົງລ້ອມ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານ ສພຂ, ມີຄະນະໜ່ວຍພັກ, ສະມາຊິກພັກສົມບູນ ແລະ ສຳຮອງພາຍໃນໜ່ວຍພັກ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ໃນການດຳເນີນຊີວິດພັກຄັ້ງດັ່ງກ່າວ ເລຂາໜ່ວຍພັກ ກຳໄດ້ຜ່ານບົດສະຫລຸບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳເດືອນມີນາ 2022 ເຊິ່ງສະແດງໃຫ້ເຫັນຜົນ

ສຳເລັດໃນຫລາຍດ້ານ ໂດຍຄະນະພັກໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ນຳພາ-ຊີ້ນຳການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານວິຊາສະເພາະເປັນປົກກະຕິ ໂດຍປະຕິບັດຕາມ 3 ພາລະບົດບາດຂອງສພຂ ສະແດງອອກບັນຫາທີ່ຜິ່ນຜົນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນໄດ້ສຳເລັດຈັດກຳໄດ້ຜ່ານບົດສະຫລຸບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳເດືອນມີນາ 2022 ເຊິ່ງສະແດງໃຫ້ເຫັນຜົນ

ວຽກປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງໄດ້ 1 ຄັ້ງ; ຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ສພຂ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມຕິດຕາມກວດກາຮ່ວມກັບກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ສພຂ ຢູ່ 2 ເມືອງຄື: ເມືອງໄຊ ແລະ ເມືອງຫລາ; ໄດ້ຮັບຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ 3 ເລື່ອງ, ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າພົບຂອງພົນລະເມືອງ 3 ຄັ້ງ, ປະ

ໂດຍ: ແສງພອນ ອິນນະລົງ
ສານພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ, ຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດປະຈຳໄຕມາດ 1 ປີ 2022; ຄະນະປະຈຳ ສພຂ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວພົບປະພໍ້ແມ່ປະຊາຊົນຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບທາງກົງ ແລະ ທາງອ້ອມຈາກບໍລິສັດຂຸດຄົ້ນແຮ່ຕຳເມືອງປາກແບງ ແລະ ວຽກງານອື່ນໆ ພ້ອມທັງວາງທິດທາງແຜນການປະຈຳເດືອນເມສາ 2022 ຢ່າງມີແບບແຜນ ແລະ ແຜນການລະອຽດສົມຄວນ ເພື່ອໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງ ສພຂ ໄປຕາມທິດຊີ້ນຳຂອງຄະນະພັກ ສພຂ ກຳນົດໄວ້.

ປາຖະກະຖາວັນແມ່ຍິງ ຄົບຮອບ 112 ປີ



(ສພຂ) ວັນທີ 7 ມີນາ 2022 ໜ່ວຍສະໜະພັນຮາກຖານ ແມ່ຍິງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫລວງນ້ຳທາ ໄດ້ປາຖະກະຖາວັນສ້າງຕັ້ງແມ່ຍິງສາກົນຄົບຮອບ 112 ປີ (8 ມີນາ 1910-8 ມີນາ 2022) ໂດຍການໃຫ້ກຽດເປັນປະທານຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 3 ແຂວງຫລວງນ້ຳທາ, ປະທານຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ທັງເປັນຄະນະບໍລິຫານງານສະໜະພັນແມ່ຍິງແຂວງ ຊຸດທີ IX; ເຂົ້າຮ່ວມໂດຍທ່ານ ນາງ ອຸ່ນຫລ້າ ອັງຽງລໍລາດ ກຳມະການພັກແຂວງ, ເລຂາໜ່ວຍພັກ ສພຂ, ຮອງປະທານ ສພຂ, ມີບັນດາທ່ານອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນພາຍໃນ ສພຂ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ຕະຫລອດຮອດສະມາຊິກສະໜະພັນແມ່ຍິງພາຍໃນ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ແມ່ຍິງສາກົນໃນການຕໍ່ສູ້ທ່ວງເອົາສິດຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທຳມາໃຫ້ແກ່ແມ່ຍິງຊາວຜູ້ອອກແຮງງານໃນທົ່ວໂລກ, ວັນແມ່ຍິງສາກົນ ໄດ້ກຳເນີດເກີດຂຶ້ນໃນທຳມະກາງສະພາບເສດຖະກິດຂອງພວກສັກດີນາ ແລະ ນາຍທຶນຂະຫຍາຍຕົວ ເມື່ອໂຮງຈັກ, ໂຮງງານອຸດສາຫະກຳຂອງນາຍທຶນຂະຫຍາຍຕົວ ມັນໄດ້ສ້າງຄວາມຮັ່ງມີໃຫ້ແກ່ພວກນາຍທຶນ, ແຕ່ຊຳພັດຍິ່ງເພີ່ມຄວາມທຸກຍາກລຳບາກໃຫ້ແກ່ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານໂດຍສະເພາະແມ່ນ ກຳມະກອນ ທີ່ IX; ເຂົ້າຮ່ວມໂດຍທ່ານ ນາງ ອຸ່ນຫລ້າ ອັງຽງລໍລາດ ກຳມະການພັກແຂວງ, ເລຂາໜ່ວຍພັກ ສພຂ, ຮອງປະທານ ສພຂ, ມີບັນດາທ່ານອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນພາຍໃນ ສພຂ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ຕະຫລອດຮອດສະມາຊິກສະໜະພັນແມ່ຍິງພາຍໃນ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ຫລາຍຊົ່ວໂມງ ແຕ່ໄດ້ຮັບຄຳຈ້າງເອົາສິດຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທຳມາໃຫ້ແກ່ແມ່ຍິງຊາວຜູ້ອອກແຮງງານໃນທົ່ວໂລກ, ວັນແມ່ຍິງສາກົນ ໄດ້ກຳເນີດເກີດຂຶ້ນໃນທຳມະກາງສະພາບເສດຖະກິດຂອງພວກສັກດີນາ ແລະ ນາຍທຶນຂະຫຍາຍຕົວ ເມື່ອໂຮງຈັກ, ໂຮງງານອຸດສາຫະກຳຂອງນາຍທຶນຂະຫຍາຍຕົວ ມັນໄດ້ສ້າງຄວາມຮັ່ງມີໃຫ້ແກ່ພວກນາຍທຶນ, ແຕ່ຊຳພັດຍິ່ງເພີ່ມຄວາມທຸກຍາກລຳບາກໃຫ້ແກ່ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານໂດຍສະເພາະແມ່ນ ກຳມະກອນ ທີ່ IX; ເຂົ້າຮ່ວມໂດຍທ່ານ ນາງ ອຸ່ນຫລ້າ ອັງຽງລໍລາດ ກຳມະການພັກແຂວງ, ເລຂາໜ່ວຍພັກ ສພຂ, ຮອງປະທານ ສພຂ, ມີບັນດາທ່ານອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນພາຍໃນ ສພຂ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ຕະຫລອດຮອດສະມາຊິກສະໜະພັນແມ່ຍິງພາຍໃນ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ໃຫ້ແມ່ຍິງມີສິດຮັບເລືອກຕັ້ງການຕໍ່ສູ້ດັ່ງກ່າວ ໄດ້ເປັນການລະດົມນຳໃຈຕໍ່ສູ້ຂອງແມ່ຍິງທີ່ຖືກກົດຂີ່ຊຸດຮີດຢູ່ບັນດາປະເທດໃນທົ່ວໂລກ, ມາເຖິງປີ 1910 ຂະບວນການຕໍ່ສູ້ຂອງແມ່ຍິງ ໄດ້ແຜ່ຂະຫຍາຍລາຍວາງອອກໄປສູ່ປະເທດນາຍທຶນ ຢູ່ທະວີບເອີຣົບ ແລະ ໃນປີນີ້ ກອງປະຊຸມສາກົນກ່ຽວກັບບັນຫາແມ່ຍິງຄັ້ງທຳອິດ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນຢູ່ໂກເປນຮາກ ນະຄອນຫລວງຂອງປະເທດເດນມາກ ມີຜູ້ແທນ 100 ກວ່າຄົນ ຈາກ 17 ປະເທດ. ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ໄດ້ຮັບຮອງ ແລະ ຕົກລົງເອົາວັນທີ 8 ມີນາ ຂອງທຸກໆປີ ເປັນວັນແມ່ຍິງສາກົນ, ວັນທີ 8 ມີນາ ແມ່ນເຫດການ-ການເມືອງ ທີ່ສຳຄັນ, ເປັນຂີດໝາຍແຫ່ງໄຊຊະນະຜຶ້ນຖານຂອງຂະບວນການແມ່ຍິງສາກົນ ໃນການຕໍ່ສູ້ທ່ວງເອົາສິດຜົນປະໂຫຍດອັນເປັນທຳໃຫ້ແກ່ແມ່ຍິງຊາວຜູ້ອອກແຮງງານໃນທົ່ວໂລກ, ເປັນວັນລະນຶກເຖິງການຕໍ່ສູ້ຂອງແມ່ຍິງ ເພື່ອປົດປ່ອຍຕົນເອງ ແລະ ທວງໃຫ້ມີສິດເສລີພາບ ປະຊາທິປະໄຕ ຄືກັບເພດຊາຍ.

(ນາງ ອຳພອນ ສີປະເສີດ)



ສພຂ ວຽງຈັນ ປາຖະກະຖາວັນສ້າງຕັ້ງພັກ ຄົບຮອບ 67 ປີ



(ສພຂ) ຕອນເຊົ້າວັນທີ 25 ມີນາ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ວຽງຈັນ ໄດ້ຈັດພິທີປາຖະກະຖາ ວັນສ້າງຕັ້ງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດ ລາວ ຄົບຮອບ 67 ປີ (22 ມີນາ 1955-22 ມີນາ 2022) ໂດຍ ການປາຖະກະຖາຂອງສະຫາຍ ບຸນສອນ ເພັດລາວັນ ຮອງເລຂາ

ເຂົ້າຮ່ວມຮັບຝັງ. ໃນພິທີ, ສະຫາຍ ບຸນສອນ ເພັດລາວັນ ໄດ້ເລົ່າມູນເຊື້ອ ສ້າງຕັ້ງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ເຊິ່ງສະຫາຍໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນການ ກຳເນີດຂອງພັກ, ຄວາມໝາຍ ຄວາມສຳຄັນຂອງການສ້າງຕັ້ງພັກ ແລະ ຜົນງານຂອງພັກປະຊາຊົນ ປະຕິວັດລາວ ຕະຫລອດໄລຍະ 67 ປີ ທີ່ຜ່ານມາ ເຊິ່ງເປັນເຫດ ການເມືອງອັນຍິ່ງໃຫຍ່ໃນປະ ຫວັດສາດຂອງຊາດ, ແມ່ນພັກ ປະຕິວັດລາວເອງ ເປັນຜູ້ຮັບເອົາ ພາລະກຳປະຫວັດສາດ ອັນສັກ ກາລະບູຊາ ນຳພາການປະຕິວັດ ລາວ, ພັກປະຊາຊົນລາວ ເປັນພັກ ທີ່ກຳເນີດຂຶ້ນ ໃນປະເທດກະສິກຳ ຫລ້າຫລັງ, ປະຊາຊົນລາວສ່ວນ ຫລວງຫລາຍແມ່ນຊາວໄຮ່ນາ, ແຕ່ກໍ່ແມ່ນພັກທີ່ເດີນຕາມລັດທິ ມາກ-ເລນິນ, ເປັນພັກທີ່ສືບທອດ ພາລະກິດຂອງພັກກອມມູນິດ ອິນດູຈີນ, ພັກທີ່ເປັນຕົວແທນ ຂອງຊົນຊັ້ນກຳມະກອນ ແລະ ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານລາວທີ່ແທ້ຈິງ, ພັກຖືເອົາການຮັບໃຊ້ຊາດ ຮັບ ໃຊ້ປະຊາຊົນເປັນທິດນຳພື້ນຖານ ໃນການເຄື່ອນໄຫວຂອງຕົນປະ ທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ ຢືນຢັນແຕ່ຫົວທີ່ວ່າ: ພັກເຮົາກຳ ເນີດເກີດຂຶ້ນ ໂດຍການປະສານ ສົມທົບລະຫວ່າງລັດທິມາກ-ເລ ນິນກັບລັດທິຮັກຊາດອັນແທ້ຈິງ ແລະ ລັດທິສາກົນກຳມະຊີບອັນ ຜ່ອງໃສ. (ນັກຂ່າວ ສພຂ ວຽງຈັນ)

ສສຊ ແຂວງຫລວງພະບາງ ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2



(ສສຊ) ໃນລະຫວ່າງ ວັນທີ 9 ຫາ 11 ມີນາ 2022 ທ່ານ ປອ. ກໍລະກັນ ພິມມະວົງ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6 ແຂວງ ຫລວງພະບາງ, ປະທານຄະນະກຳ ມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວ ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຜົນສຳເລັດ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ມາເຜີຍແຜ່ໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດ ຕະຫລອດຮອດພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ບັນດາເຜົ່າ ພາຍໃນເມືອງໄດ້ຮັບ ຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈຕໍ່ບັນຫາທີ່ສຳຄັນ ຕ່າງໆ ທີ່ໄດ້ຝຶກຝາກ ແລະ ຮັບ ຮອງເອົາຢູ່ໃນກອງປະຊຸມຂອງ ລວມທັງໝົດໄດ້ 7 ຈຸດຄື: ສຳ ນັກເມືອງປາກອູ, ບ້ານຫ້ວຍແລ, ບ້ານຫ້ວຍໝາກ, ບ້ານໂນນສະ ຫວັນ, ບ້ານຫ້ວຍແປນ, ບ້ານຜາ ປິນ ແລະ ບ້ານຫາດຂາມ ມີຜູ້

ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ວຽກງານອື່ນໆຈຳນວນໜຶ່ງ ຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ປອ. ກໍລະກັນ ພິມມະວົງ ໄດ້ອະທິບາຍ ຊີ້ແຈງຕໍ່ກັບຄຳສະເໜີຕ່າງໆໃຫ້ ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງເຂົ້າໃຈກັບທີ່ ແລະ ຮັບເອົາບາງຄຳສະເໜີ ເພື່ອ ນຳໄປຊຸກຍູ້ໃຫ້ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງຄົ້ນຄວ້າຝຶກຝາກ ແລະ ແກ້ໄຂໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມລະບຽບ ກົດໝາຍ. ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ທ່ານຍັງໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ອົງການ ປົກຄອງເມືອງ, ອົງການປົກຄອງ ບ້ານ ເອົາໃຈໃສ່ຍົກສູງໃນການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງ ຊາດ ເຊັ່ນ: ວາລະແຫ່ງຊາດວ່າ ດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງ ຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ວາລະແຫ່ງຊາດວ່າ ດ້ວຍ ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບ ຕິດ ໃຫ້ບັນລຸຕາມຈຸດປະສົງ ແລະ ຄາດໝາຍທີ່ວ່າໄວ້. ນອກຈາກນີ້, ທ່ານຍັງ ໄດ້ລິງຕິດຕາມກວດກາເບິ່ງໂຄງ ການກໍ່ສ້າງເຂື່ອນໄຟຟ້ານ້ຳຂອງ, ນ້ຳລິນ ແລະ ບໍ່ຄຳ ບ້ານຜາປິນ ເມືອງປາກອູ ແຂວງຫລວງພະ ບາງ ຕື່ມອີກ. (ທ່ານ ຫຸ່ມພັນ ອຳພອນ)

ນິຕິກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບຄວາມສະໝັບສະໝຸດພາຍຍິງ - ຊາຍ ໄດ້ຮັບການເຜີຍແຜ່

(ສພຂ) ໂດຍໄດ້ຮັບການ ສະໜັບສະໜູນງົບປະມານຈາກ ໂຄງການອັອກສະຟາມ, ໃນລະ ຫວ່າງວັນທີ 21-22 ມີນາຜ່ານ ມາ, ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ສາລະວັນ ໄດ້ສຳເລັດເຄື່ອນໄຫວ ເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ, ນິຕິກຳກ່ຽວ ກັບວຽກງານສິ່ງເສີມຄວາມສະ ເໝີພາບຍິງ-ຊາຍ ແລະ ສ້າງຄວາມ ເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ແມ່ຍິງ ແລະ ເດັກຍິງ ທີ່ຕິດພັນກັບການພົບປະ ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຂອງຕົນເປັນ ການປຸກລະດົມຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດ ໝາຍ ແລະ ແຜນພັດທະນາເສດ ຖະກິດ-ສັງຄົມ ທີ່ກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ສາລະວັນ ຊຸດທີ II ທີ່ໄດ້ຮັບຮອງເອົາໃຫ້ປາກົດຜົນ ເປັນຈິງ ແລະ ເປັນການເຄື່ອນ ໄຫວເກັບກຳເອົາຄຳຄິດຄຳເຫັນ ຄຳເໝີຂອງຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ທີ່ ບ້ານດ່ານນ້ອຍ ເມືອງລະຄອນເພັງ, ບ້ານຫີນສິ້ວ ບ້ານນາກອກ ເມືອງ ຄົງເຊໂດນ ນຳທິມໂດຍທ່ານ ສີ ເຮັງ ຫອມສິມບັດ ປະທານ ສພຂ, ມີທ່ານ ນາງ ສຸນໄຖ ໄຊຍະແສງ



ຮອງປະທານ ສພຂ, ມີຫົວໜ້າ ຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ ປະຈຳ 2 ເມືອງ, ຕາງໜ້າ ຄະນະຮັບຜິດຊອບສະມາຄົມພັດ ທະນາຊຸມຊົນສີຂຽວ, ບັນດາສະ ມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ປະ ຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ 2 ເມືອງ, ທະ ຫານ, ຕຳຫລວດ, ເລຂາພັກບ້ານ- ນາຍບ້ານ ແລະ ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ເຂົ້າຮ່ວມຮັບຝັງທັງໝົດ 307 ຄົນ ຍິງ 152 ຄົນ. ການເຜີຍແຜ່ຄັ້ງນີ້ ຄະ ນະໄດ້ນຳເອົາເນື້ອໃນທີ່ສຳຄັນ ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຕຳນິດການ ໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງຕໍ່ແມ່ຍິງ ແລະ ເດັກນ້ອຍ; ການພັດທະນາຊັບພະ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງສະ ພາແຫ່ງຊາດ IX ແລະ ສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ ຊຸດທີ II; ແຂວງ ປະຈຳ 2 ເມືອງ, ຕາງໜ້າ ຄວາມສະເໝີພາບຍິງ- ຊາຍ; ຍຸດທະສາດການເຊື່ອມຊຶມ ພາປະຊາຊົນແຂວງ ຕິດພັນ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດໃນການແກ້ໄຂ ບັນຫາຢາເສບຕິດ ແລະ ການແກ້ ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດ ຖະກິດການເງິນ. ທັງນີ້, ກໍ່ເພື່ອເຮັດໃຫ້ ທຸກພາກສ່ວນໄດ້ຮັບຮູ້ຢ່າງເລິກ ເຊິ່ງຕໍ່ກັບວຽກງານການເຊື່ອມທັດ ສະນະບົດບາດຍິງ-ຊາຍ; ບັນດາ ນະໂຍບາຍ, ກົດໝາຍ, ແຜນງານ ໃນທຸກຂົງເຂດວຽກງານ ທີ່ເຜດ ຍິງ-ເຜດຊາຍ ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ເທົ່າທຽມກັນ ປາສະຈາກຄວາມ ບໍ່ສະເໝີພາບ; ກະຕຸກຊຸກຍູ້ໃຫ້ ແກ່ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ໄດ້ຍົກສູງ ຄວາມຮັບຮູ້ກ່ຽວກັບຄວາມສະ ເໝີພາບຍິງ-ຊາຍ ແລະ ຜົນກະ ທັດຂອງການໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງ ຕໍ່ແມ່ຍິງ ແລະ ເດັກນ້ອຍ, ເປັນ ການຕອບສະໜອງຄວາມຮຽກ ຮ້ອງຕ້ອງການໃນການພັດທະນາ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ແມ່ຍິງ ໃຫ້ມີສິດເທົ່າທຽມກັນກັບເພດ ຊາຍ ສາມາດເຊື່ອມໂຍງເຂົ້າກັບ ພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ທັງປະກອບ ສ່ວນເຂົ້າໃນການປົກປ້ອງຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ. (ນາງ ຄິດສອນ ຮຸ່ງສະຫວ່າງ ແລະ ຕິລຳພິນ ພິມມະຈັນ)

ໜ່ວຍສະຫະພັນແມ່ຍິງ ສພຂ ວຽງຈັນ ໄດ້ຮັບຮອງເປັນໜ່ວຍ 3 ດີ

(ສພຂ) ໃນຕອນເຊົ້າວັນ ທີ 30 ມີນາ 2022 ໜ່ວຍສະຫະ ພັນແມ່ຍິງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ວຽງຈັນ ໄດ້ຈັດພິທີຮັບຮອງ ໜ່ວຍສະຫະພັນແມ່ຍິງ 3 ດີ ຄັ້ງ ທີ 1 ສະໄໝທີ VIII ທີ່ຫ້ອງປະ ຊຸມ ສພຂ ວຽງຈັນ ໂດຍການ ເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ນາງ ມະໄລສີ ທຳມະໂຄດ ກຳມະການ ພັກແຂວງ, ປະທານສະຫະພັນ ແມ່ຍິງແຂວງວຽງຈັນ, ສະຫາຍ ບຸນນຳ ຈັນທອງສີ ຄະນະປະ ຈຳ, ຮອງເລຂາໜ່ວຍພັກ, ປະ ທານຄະນະກຳມະການຍຸຕິທຳ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນ ຄວາມສະຫງົບ ແລະ ສະຫາຍ ນາງ ໃສແສງຈັນ ແສງພະຈັນ ແລະ ສະຫາຍ ຮອງເລຂາທິການ ສພຂ, ຫົວໜ້າ ໜ່ວຍສະຫະພັນແມ່ຍິງ ສພຂ, ມີບັນດາສະຫາຍຕາງໜ້າຈາກອົງ ການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນພາຍໃນ ສພຂ ຕະຫລອດຮອດສະມາຊິກ ສະຫະພັນແມ່ຍິງ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມ ຢ່າງພ້ອມພຽງ.



ໃນພິທີ, ສະຫາຍ ນາງ ໃສແສງຈັນ ແສງພະຈັນ ໄດ້ຂຶ້ນ ແມ່ຍິງແຂວງວຽງຈັນ, ສະຫາຍ ບຸນນຳ ຈັນທອງສີ ຄະນະປະ ຈຳ, ຮອງເລຂາໜ່ວຍພັກ, ປະ ທານຄະນະກຳມະການຍຸຕິທຳ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນ ຄວາມສະຫງົບ ແລະ ສະຫາຍ ນາງ ໃສແສງຈັນ ແສງພະຈັນ ແລະ ສະຫາຍ ຮອງເລຂາທິການ ສພຂ, ຫົວໜ້າ ໜ່ວຍສະຫະພັນແມ່ຍິງ ສພຂ, ມີບັນດາສະຫາຍຕາງໜ້າຈາກອົງ ການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນພາຍໃນ ສພຂ ຕະຫລອດຮອດສະມາຊິກ ສະຫະພັນແມ່ຍິງ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມ ຢ່າງພ້ອມພຽງ. ໃນຕອນທ້າຍ, ສະຫາຍ ນາງ ມະໄລສີ ທຳມະໂຄດ ໄດ້ໃຫ້ ກຽດໂອ້ລົມຕໍ່ທີ່ປະຊຸມ ໂດຍສະ ຫາຍໄດ້ສະແດງຄວາມຍ່ອງຍຸ່ມ ເຊີຍຕໍ່ກັບຜົນງານທີ່ທາງຄະນະ ໜ່ວຍແມ່ຍິງ ກໍຄືສະມາຊິກແມ່ ຍິງ ສພຂ ຍາດມາໄດ້ ພ້ອມທັງ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ທຸກສະຫາຍ ເອົາ ໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຂໍ້ ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ຂອງສະຫະພັນ ແມ່ຍິງລາວ ໃນການສຶກສາອົບ ຮົມດ້ານການເມືອງແນວຄິດ, ຫະລັບແມ່ຍິງລາວ. ພ້ອມກັນນັ້ນ, ຍັງໄດ້ມີການມອບ-ຮັບໃບຢັ້ງຢືນ ບຸກຄົນ 3 ດີໃຫ້ແກ່ສະຫະພັນ ແມ່ຍິງ ສພຂ. ໃນຕອນທ້າຍ, ສະຫາຍ ນາງ ມະໄລສີ ທຳມະໂຄດ ໄດ້ໃຫ້ ກຽດໂອ້ລົມຕໍ່ທີ່ປະຊຸມ ໂດຍສະ

ເຊີນຊວນໄປຮັບວັກຊີນ ກັນພະຍາດໂຄວິດ-19 ເຂັ້ມ 4 ຜູ້ທີ່ຢູ່ໃນກຸ່ມອາຍຸ 18 ປີຂຶ້ນໄປ ທີ່ໄດ້ຮັບວັກຊີນກັນໂຄວິດ-19 ເຂັ້ມ 3 ໄດ້ 3 ເດືອນຂຶ້ນໄປ ແມ່ນສາມາດໄປຮັບວັກຊີນ ກັນໂຄວິດ-19 ເຂັ້ມ 4 ໄດ້ ຕາມສະຖານທີ່ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ ບະຄອນແຂວງວຽງຈັນ: ໂຮງໝໍສູນກາງ, ໂຮງໝໍເມືອງ 9 ຕັ້ງເມືອງ, ວັດຈິນ ບ້ານດົງບ້າແຄບ, ສະຖາບັນກັນພະຍາດໂຄວິດ-19 ບ້ານໂພນຕ້ອງ ບັນດາແຂວງ: ໂຮງໝໍແຂວງ, ໂຮງໝໍເມືອງ, ຈຸດບໍລິການທີ່ແຂວງຈັດໄວ້ ສຳລັບໃນກຸ່ມອາຍຸ 12-17 ປີ ຍັງບໍ່ທັນອະນຸຍາດໃຫ້ຮັບວັກຊີນເຂັ້ມ 4 ເທື່ອ





ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ

ຄົນເຈັບທີ່ເປັນພະຍາດໂຄວິດ-19 ຄວນກິນອາຫານໃຫ້ຄົບ 5 ໝູ່, ປຸງສະອາດສຸກດີ, ເນັ້ນອາຫານ ຍ່ອຍງ່າຍ, ເລືອກອາຫານທີ່ເປັນ ແຫລ່ງໄປຕີນ, ຈຸລິນຊີທີ່ມີປະໂຫຍດ ຫລື ໂຟໃບໂອຕິກ (Probiotics) ແລະ ວິຕາມິນ ເພື່ອຜື້ນຜູ້ຮ່າງກາຍໃຫ້ ແຂງແຮງ ແລະ ເພີ່ມພູມຕ້ານທານ.

ຄົນເຈັບທີ່ເປັນພະຍາດໂຄວິດ-19 ເມື່ອປິ່ນປົວຫາຍດີແລ້ວ ຍັງ ຕ້ອງພົບກັບອາການທີ່ຍັງເຫລືອຕື່ມ ອີກ ເຊິ່ງມີໂອກາດເປັນເຖິງ 30-50% ຂອງຈຳນວນຜູ້ຕິດເຊື້ອໂຄວິດ-19 ທີ່ ປິ່ນປົວແລ້ວ ໂດຍສະເພາະຜູ້ທີ່ມີພະ ຍາດປະຈຳໂຕ. ສະນັ້ນ, ຄົນເຈັບທີ່ ຕິດເຊື້ອພະຍາດໂຄວິດ-19 ມາແລ້ວ ຄວນເບິ່ງແຍງສຸຂະພາບ ແລະ ສ້າງພູມ ຄຸ້ມກັນຕົນເອງໃຫ້ຫລາຍ ເນື່ອງຈາກ ອາດຈະມີຄວາມຜິດປົກກະຕິກ່ຽວກັບ ກະເພາະລຳໄສ້ ແລະ ຖ້າມີອາການ ປວດຮາກ ຄວນແບ່ງອາຫານກິນເທື່ອ

ອາຫານສຳລັບຜູ້ຫາຍດີຈາກການຕິດເຊື້ອໂຄວິດ

ສາວແວ່ນ



ລະນ້ອຍ ເພື່ອຮັກສາລະດັບນ້ຳຕານ ຂຶ້ນ, ໄຂ່, ນິມ, ເນີຍແຂງ, ໝາກຖົ່ວ ໃນເລືອດໃຫ້ຄົງທີ່ຕະຫລອດມື້ ແລະ ແລະ ເຕົ້າຫູ້. ຢ່າປ່ອຍໃຫ້ຮ່າງກາຍອ່ອນເພຍ. - ອາຫານທີ່ມີຈຸລິນຊີທີ່ມີສຸຂະ ພາບດີ ຫລື ໂຟໃບໂອຕິກ (Probiotics) ລວມທັງນິມສີ່ມ, ໂຢເກີດ ໂດຍ ລືອກປະເພດທີ່ມີນ້ຳຕານໜ້ອຍ. - ອາຫານທີ່ມີເສັ້ນໃຍຫລາຍ ຕິດເຊື້ອ ເຊັ່ນ: ເມັດພືດ, ປະເພດຖົ່ວແຫ້ງ,

ໝາກກ້ວຍ, ຫົວຜັກບົວໃຫຍ່, ຜັກ ທຽມ ແລະອື່ນໆ ເພື່ອເປັນອາຫານສຳ ລັບຈຸລິນຊີທີ່ດີ ແລະ ຍັງຊ່ວຍລະບົບ ພູມຕ້ານທານຂອງຮ່າງກາຍ. - ຫລືກລຽງອາຫານຂີ້ເຫຍື້ອ ເຊັ່ນ: ອາຫານສຳເລັດຮູບ, ອາຫານ ແຊ່ແຂງ, ອາຫານດອງ, ອາຫານປີ້ງ, ອາຫານຂີ້ວ, ອາຫານມັນ ຫລື ອາ ຫານທີ່ຍ່ອຍຍາກ. - ຄວນກິດເຄື່ອງຕື່ມທີ່ມີທາດ ເຫລົ້າ ເພາະອາຫານເຫລົ້ານີ້ມີຜົນ ເຮັດໃຫ້ລະບົບພູມຕ້ານທານໃນຮ່າງ ກາຍຫລຸດລົງ. ພ້ອມນັ້ນ, ວິຕາມິນ ແລະ ແຮ່ທາດຕ່າງໆ ກໍ່ມີສ່ວນຊ່ວຍເຮັດ ໃຫ້ຮ່າງກາຍຜື້ນຜູ້, ແຂງແຮງ ແລະ ສ້າງພູມຕ້ານທານ ເຊິ່ງປະກອບມີ - ວິຕາມິນຊີ ມີຢູ່ໃນຜັກ ແລະ ໝາກໄມ້ສິດ ເຊັ່ນ: ໝາກກ້ຽງ, ໝາກ ຫຸ່ງ, ໝາກອຶ, ໝາກນາວ, ໝາກເລັ່ນ ແລະອື່ນໆ ຄວນກິນດິບ ຖ້າໜຶ່ງ ຫລື ຂົ້ວຄວນໃຊ້ໃນເວລາສິ້ນໆເພື່ອຮັກສາ ຄຸນຄ່າຂອງວິຕາມິນຊີໄວ້. - ວິຕາມິນເອ ມີຢູ່ນຳເຄື່ອງ ໃນສັດ, ໄຂ່ແດງ, ນິມ, ຜະລິດຕະພັນ ນິມ, ຜັກສີຂຽວເຂັ້ມ, ຜັກແລະໝາກ ໄມ້ສີເຫລືອງ ແລະສີສົ້ມ ເຊັ່ນ: ຜັກບັ້ງ, ກາລິດ, ໝາກອຶ, ມັນດ່າງເຫລືອງ, ໝາກຫຸ່ງສຸກ ແລະອື່ນໆ. - ວິຕາມິນດີ ມີຢູ່ນຳປານິນ, ປາທັບທິມ, ເຫັດ, ໄຂ່ແດງ ແລະ ອື່ນໆ. - ວິຕາມິນອີ ມີຢູ່ນຳໄຂ່, ຜັກ ແລະ ໝາກໄມ້ເຊັ່ນ: ໝາກຖົ່ວ, ນ້ຳ ມັນຖົ່ວເຫລືອງ, ນ້ຳມັນມະກອກ, ນ້ຳ ມັນດອກຕາເວັນ, ອາໂວກາໂດ ແລະ ອື່ນໆ. - ແຮ່ທາດສັງກະສີປະກອບມີ ຊຶ້ນ, ເຄື່ອງໃນ, ຕັບ, ຫອຍນາງລິມ, ເຂົ້າສີນ້ຳຕານ ແລະອື່ນໆ. ນອກນັ້ນ, ຄົນເຈັບທີ່ຕິດ ເຊື້ອພະຍາດໂຄວິດ-19 ພາຍຫລັງປິ່ນ ປົວສຳເລັດ ຄວນສັງເກດເບິ່ງຄວາມ ຜິດປົກກະຕິຂອງຕົນເອງ ຖ້າອາການ ຮ້າຍແຮງ ຄວນກັບຄືນໄປພົບແພດ ເພື່ອກວດຫາສາເຫດ ແລະສືບຕໍ່ການ ປິ່ນປົວ.

www.sanook.com



ທັກທາຍ ລະບາຍ

ສຽມຫ້ຽນ

(ເລື່ອງເບິ່ງ ເວົ້າແບບກັນເອງ ບໍ່ເຄິ່ງມິທິການ)

* ຊົມເຊີຍລັບສ້າງຕັ້ງກຳລັງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ (5 ເມສາ 1961-5 ເມສາ 2022) ຄົບຮອບ 61 ປີ ແລະ ເຖິງແມ່ນ ວ່າຕອນປັບປະເທດຊາດບ້ານເມືອງພວມປະສົບກັບວິກິດໂຄວິດ-19 ແຕ່ເຈົ້າໜ້າທີ່ຕ່າງລາວກໍ່ຕ້ອງໄດ້ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຢ່າງ ໜັກໜ່ວງ ລົງຮ່ວມຢູ່ໃຫ້ ກຳລັງໂຄ່ສິ່ງໄປຫາ ຕ່າງທາງລາວ ທີ່ອາໄສ ແຕ່ເໝືອນເຖິງໃຕ້ ດັ່ງປອດໄພຈາກຊຸມເຊື້ອ ໄວຮັດມໍ ລະນະ ນັ້ນທ້ອນ! ສຸຂະພາບກາຍ ແລະ ໃຈພ່າພ້ອມ ລົງແຂງ ເຂັ້ມເພື່ອປະຊາ ທ່ານເຈີຍ!

* ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ແລ້ງການໃຫ້ ຮູ້ວ່າ: ມີການປັບປ່ຽນລາຄານຳມັນເຊື້ອໄຟ ເລິ່ງມີຜົນສັກສິດ ນັບແຕ່ວັນທີ 2 ເມສາເປັນຕົ້ນໄປ ຫລາຍຄົນລາຄາເລົ້າ ສົມ ຫຼຽບຫລາຍບັນຫາ ຫຼຽບເລື່ອງລາຄາ ຈ່າຍລົບຂາຍ-ຊື້ ພົງ ເປັງຄືໆແທ້ ແຕ່ຫລາຍຄົນກໍ່ຍອມຮັບ ໄດ້ເລີ! ທັງມີດຽບພ່າ ພ້ອມ ປະຢັດໃຫ້ໄດ້ກວ່າເດີມ ນັ້ນແລ້ວ!

* ສະແດງຄວາມເສຍໃຈນຳຄອບຄົວລັບທະລອບ ຫອມພວງພັນ ກຳມາທິການການຕ່າງປະເທດສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ໄດ້ສຸຍເສຍຜູ້ເປັນມານດາ ໃນວັນທີ 30 ມີນາຜ່ານມາ ລວມ ອາຍຸໄດ້ 46 ປີ ຂໍໃຫ້ມີສະຕິຕັ້ງ ຜ່ານຜ່າອຸປະສັກ ໄປເບີ! ວາລະ ການສູນເສຍ ມີຖືກໃຜບໍ່ຫອມຮູ້ ຂໍສະແດງຄວາມເສົ້າ ເສຍ ໃຈນຳການຈາກ ຂໍໃຫ້ບຸນຊ່ວຍສິ່ງຢູ່ ມານດາຂຶ້ນສູ່ສະຫວັນ ນັ້ນທ້ອນ!

(ຄົນສະພາຂໍສະແດງຄວາມເສຍໃຈ ແລະ ອາໄລຢ່າງສຸດສິ້ງ ນຳການສູນເສຍຄັ້ງຍິ່ງໃຫຍ່ນັ້ນດ້ວຍ)

ຊອບຍັມ

ຫ້ອພູ

ເລື່ອງ: ເຂົ້າມາໃຫ້

ກ່ອນວັນສົງຄາມ ມີຜູ້ແທນໄປຍັງຮຽນຍາມ ແລະ ໄວ້ລົມ ກັບ ຄົນເລັບທີ່ຈິດບໍ່ປົກກະຕິ ທີ່ໂຮງໝໍແຫ່ງໜຶ່ງ ຄົນເລັບທັງໝົດໄດ້ມາບັ້ງພັງລາວໄວ້ລົມ ຜ່ານໄປ 2 ຊົ່ວ ໂມງ ກໍ່ມີຄົນເລັບໜຶ່ງເວົ້າດ້ວຍສຽງດັງວ່າ “ທຸກຄົນບໍ່ຕ້ອງພົງ ມັນ ມັນເວົ້າໄລເລຂີ້ຕົວະ ບໍ່ມີຄວາມຈິງ ເພາະມັນຫາກໍ່ເຂົ້າມາໃຫ້ ມີເຊົ້ານີ້”



ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຫຍ້າ

ນ້ຳເພິ່ງເຮືອ ເຮືອເພິ່ງປ່າ ເຂົ້າເພິ່ງນາ ປາເພິ່ງນ້ຳ



ສາລາກະວີ

ເງິນກີບ ເງິນລາວ

ສາຍນ້ຳອຸດຕະນາມ

* ສຳນວນວາງວາດແຕ້ມ ໃນບັນຫາເງິນຕາ ສະກຸນເງິນລາວມີໄວ້ ໃຫ້ຊາວລາວຈ່າຍຊື້

ຂຽນສິ່ງພາສາ ທີ່ເຮົາຊົມໃຊ້ ເງິນລາວເງິນກີບ ສິນຄ້າສຸວັນ ແທ້ໃດ

* ໜ້າທີ່ເງິນແມ່ນໄດ້ ແລກປ່ຽນເອົາອາຫານ ທັງວັດຖຸນຳໃຊ້ ເງິນນັ້ນມີຄ່າລົ້ນ

ເປັນສີ່ໃຈກາງ ເຄື່ອງຂອງແນວເອີ ຕາມໃຈປະສົງສິ່ງ ທຽມແທ້ຊາດຕົນ ພຸ້ນແລ້ວ!

* ບາງຜູ້ຍັງຈ່າຍໃຊ້ ເອົາມາເປັນລາຄາ ໃຊ້ເງິນຕາເຂົ້າຜຸ້ນ ເງິນກີບລາວບໍ່ໃຊ້

ສະກຸນອື່ນເມືອງເຂົາ ບ່ອນຄົນຂາຍຊື້ ມາວາງຈຳໜ່າຍ ຄືດ້ອຍຄ່າຄຸນ ໜ່າຍເດ!

* ບໍ່ຄຳນຶງຖືຖ້ວນ ເຜິດເຜີນນຳສັງຄົມ ບໍ່ຫວ່ງເງິນລາວນີ້ ເງິນສະແດງຊາດເຊື້ອ

ເຫັນຮ່ອມທາງເດີນ ຕ່າງແດນໄກກວ່າງ ສິນໃຈເງິນຂອງເຜີນ ຄວນໃຊ້ຖືກສະກຸນ ແຕ່ນຳ!

ເຮົາຄົນລາວແນ່ແທ້

* ເຮົາຕ້ອງຊຸຊ່ວຍຍູ້ ຮ່ວມໃຈກັນຖະໜອມແຜງ ເປັນແບບຢ່າງແນວດີໄວ້ ຄາວເມື່ອໄປຈ່າຍຊື້

ການຈ່າຍເງິນຕາ ແມ່ສະກຸນເງິນນີ້ ອະນຸຊົນຈຳຈີ້ ນຳໃຊ້ຖືກສະກຸນ ທ່ານເອີຍ!

* ຄົນລາວຫອມຮັກໄວ້ ໃຊ້ເງິນລາວເຮົາມີ ສິ່ງເສີມສະກຸນເງິນເຄົ້າ ພັດທະນາເຂດບ້ານ ໃຫ້ຈະເລີນຮຸ່ງກ້າວ

ເງິນກີບຂອງລາວ ຈ່າຍຂາຍຫລືຊື້ ຍືນຍົງສູງຄ່າ ເງິນລາວນີ້ຄູ່ຄຽງ ຊອບແລ້ວ!



ສ.ອາເມລິກາ ຈະຊຸກຍູ້ຮ່າງກົດໝາຍເງິນໂດລາດີຈິຕອນ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ



ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວເມື່ອວັນທີ 30 ມີນາ 2022 ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ຝ່າຍນິຕິບັນຍັດສະຫະລັດອາເມລິກາ ໄດ້ຊີ້ໃຫ້ເຫັນວ່າ ການອອກເງິນໂດລາດີຈິຕອນອາດຈະເປັນໜ້າທີ່ຂອງກົມການເງິນແທນທີ່ຈະເປັນທະນາຄານກາງຂອງສະຫະລັດອາເມລິກາ ໂດຍຝ່າຍນິຕິບັນຍັດໄດ້ສະເໜີຮ່າງກົດໝາຍເງິນຕາເອເລັກໂຕຣນິກ ແລະ ຮາດແວທີ່ປອດໄພ ໂດຍກົງກັບກະຊວງການເງິນ ເພື່ອການພັດທະນາ ແລະ ຂະຫຍາຍຍອດເງິນໂດລາໃນຮູບເອເລັກໂຕຣນິກ ໃຫ້ມີຄວາມເປັນສ່ວນຕົວ ແລະ ປອດໄພກວ່າເງິນໂດລາດີຈິຕອນໄດ້ຖືກ

ກຳນົດໄວ້ໃນຮ່າງກົດໝາຍວ່າ ເປັນເງິນທີ່ປະຊາຊົນສາມາດເກັບໄວ້ໃນໂທລະສັບ ຫລືບັດຂອງເຂົາເຈົ້າໄດ້ ແລະ ຖ້າມີການເຮັດບັດ ຫລືໂທລະສັບ ກໍສາມາດກວດສອບ ແລະ ຮຽກຄືນເອົາເງິນໂດລາດີຈິຕອນທີ່ຢູ່ໃນລະບົບໄດ້. ທ່ານ ໂຣແຮນ ເກຣ ຜູ້ຊ່ວຍສາສະດາຈານຂອງມະຫາວິທະຍາໄລວິວລາເມັດ ແລະ ຍັງເປັນທີ່ປຶກສາຂອງຮ່າງກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ ການປາກົດຕົວຂອງເງິນໂດລາດີຈິຕອນຈະທຽບເທົ່າກັບເງິນໂດລາເດີມ. ຍິ່ງໄປກວ່ານັ້ນ, ການປາກົດຕົວຂອງເງິນໂດລາດີຈິຕອນຈະໄດ້ຮັບການເບິ່ງແຍງຈາກຮາດແວ ແລະ ຊອບ

ແວຂອງກະຊວງການເງິນ ເຊິ່ງລະບົບການເງິນນີ້ຈະມີບົດບາດໃນການສະໜັບສະໜູນການເຮັດທຸລະກຳໄດ້ດີ ແລະ ຈະເປັນທຸລະກຳທີ່ບໍ່ເປີດເຜີຍຊື່. ນອກຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ໂຣແຮນ ເກຣ ຖືວ່າ ເງິນເອເລັກໂຕຣນິກຈະເປັນຜົນປະໂຫຍດຕໍ່ຜູ້ທີ່ບໍ່ມີບັນຊີທະນາຄານ ເນື່ອງຈາກວ່າຈຳນວນເງິນຂັ້ນຕໍ່າສຸດທີ່ໃນບັນຊີບໍ່ພຽງພໍ ຫລືຜູ້ທີ່ບໍ່ໄວ້ວາງໃຈລະບົບການເງິນແບບດັ້ງເດີມ ຍ້ອນວ່າມັກຈະມີຄ່າທຳນຽມຕ່າງໆ. **ແຫລ່ງຂ່າວ: thestandard**

ຝີລິບປິນ ປັບປຸງກົດໝາຍເປີດໃຫ້ຕ່າງປະເທດເປັນເຈົ້າຂອງທຸລະກິດໃນປະເທດ 100%

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໃນ

ເມື່ອທ້າຍເດືອນມີນາ 2022 ສຳນັກຂ່າວຊິນຫົວ ໄດ້ລາຍງານໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ທ່ານ ໂຣດິໂກ ດູເຕີເຕ ປະທານາທິບໍດີຝີລິບປິນ ໄດ້ລົງນາມໃນກົດໝາຍສາທາລະນະລັດ 11659 (Republic Act 11659) ເພື່ອແກ້ໄຂກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການບໍລິການສາທາລະນະ ທີ່ຈັດປະເພດຂະແໜງການທີ່ໄດ້ກ່າວມາຂ້າງເທິງເປັນການບໍລິການສາທາລະນະ ໂດຍຍົກເລີກຂໍ້ຈຳກັດທີ່ອະນຸຍາດໃຫ້ຄົນຕ່າງປະເທດ ມີສິດຄອບຄອງພຽງ 40% ຕາມລັດຖະທຳມະນູນ ໃຫ້ສາມາດເປັນເຈົ້າຂອງ 100% ຂອງທຸລະກິດບາງປະເພດ. ທ່ານ ໂຣດິໂກ ດູເຕີເຕ ຄາດຫວັງວ່າ ການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການບໍລິການສາທາລະນະ ລວມທັງການປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ

ດ້ວຍການບໍລິການສາທາລະນະ “ຈະຊ່ວຍໃຫ້ຝີລິບປິນນຳທາງໄປສູ່ການຝັນຝຸ່ນເສດຖະກິດ ທຳມະການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19”. ທ່ານກ່າວວ່າ “ຂ້າພະເຈົ້າເຊື່ອວ່າ ຕາມກົດໝາຍສະບັບນີ້ ການຜ່ອນຜັນຂໍ້ຈຳກັດການຖືຫຸ້ນຕ່າງປະເທດ ຈະຊ່ວຍດຶງດູດນັກລົງທຶນທົ່ວໂລກໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນ ພ້ອມທັງປັບປຸງການບໍລິການສາທາລະນະໃຫ້ທັນສະໄໝໃນຫລາຍຂະແໜງການ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍການບໍລິການທີ່ຈຳເປັນ”. ທ່ານ ໂຣດິໂກ ດູເຕີເຕ ຄາດຫວັງວ່າ ການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການບໍລິການສາທາລະນະ ລວມທັງການປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ

ການລົງທຶນຕ່າງປະເທດ ຈະຊ່ວຍຊຸກຍູ້ເສດຖະກິດຂອງຝີລິບປິນ ໂດຍສະເພາະທຸລະກິດທ້ອງຖິ່ນ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ກົດໝາຍສະບັບໃໝ່ ຍັງຫ້າມບໍ່ໃຫ້ຄົນຕ່າງປະເທດເປັນຮຸ້ນສ່ວນໃຫຍ່ໃນລະບົບສາຍສິ່ງ ແລະ ຈຳໜ່າຍກະແສໄຟຟ້າ, ນ້ຳມັນ ແລະ ນ້ຳມັນເຊື້ອໄຟ, ທີ່ສິ່ງນ້ຳມັນ, ນ້ຳປະປາ ແລະ ລະບົບນ້ຳເສຍ ລວມທັງລະບົບທໍລະບາຍນ້ຳ, ທ່າເຮືອ ແລະ ການຂົນສົ່ງສາທາລະນະທີ່ຍັງຖືກຈັດປະເພດເປັນສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກ. **ແຫລ່ງຂໍ້ມູນ: Xinhua**



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

ລາຍການໂທລະພາບ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

- 1 ຊ່ອງ ທຸລ 1
- 2 ອອກອາກາດທຸກວັນອາທິດ
- 3 ຕອນທຽງເວລາ 12:30 ໂມງ
- 4 ຕອນແລງເວລາ 20:40 ໂມງ
- 5 ສະຖານີໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ

ລາຍການວິທະຍຸ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

- 1 ກະຈາຍສຽງທຸກວັນເສົາ
- 2 ຕອນເຊົ້າເວລາ 7:30 ໂມງ
- 3 ຕອນແລງເວລາ 18:00 ໂມງ
- 4 ທາງລະບົບຄົ້ນຄວາມຖີ່

FM 103,7 Mhz AM 6130 KHz

ຢາກຮູ້ສະພາບ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວໃນຂົງເຂດນິຕິບັນຍັດ ຕ້ອງອ່ານຫນັງສືສິມິ, ຝັງລາຍການວິທະຍຸ ແລະ ເບິ່ງລາຍການໂທລະພາບ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

ທະນາຄານພັດທະນາລາວ LDB Bank

ແອັບ LDB TRUST

ຢູ່ໃສກໍດຳເນີນທຸລະກຳທາງການເງິນໄດ້ ໂດຍບໍ່ຕ້ອງເຂົ້າໄປທະນາຄານ

ບົວທະນາຈະຊ່ວຍ ການເຮັດທຸລະກຳທາງການເງິນ ຈະບໍ່ແມ່ນເລື່ອງຍາກອີກຕໍ່ໄປ, ແອັບ LDB TRUST ມີທຸກໆໜ້າທີ່ສຳຄັນທາງການເງິນ ໂທທາງໂທລະພາບໄດ້ເຮັດໃຫ້ການເຮັດໜ້າທີ່ທາງການເງິນ ເຊັ່ນ: ກວດສອບເງິນ, ໂອນເງິນ, ຊື້-ຂາຍໃບເປັນ, ການໝາຍເກນລາວ, ຊື້-ຂາຍໂທລະສັບ ແລະ ບໍລິການອື່ນໆ.

ສະດວກ..ສະບາຍ
ສະໜັກງ່າຍ..ບໍ່ຕ້ອງເຂົ້າໄປທະນາຄານ

ດາວໂຫລດເລີຍ..

Available on the Google Play | Download on the App Store

VISIT US www.ldblao.la | Call Center 1698

ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຝຶນຝູ ແລະ ການລົ້ມລະລາຍຂອງວິສາຫະກິດ (ສະບັບປັບປຸງ)

ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

ໝວດທີ 2

ການກວດກາການຝຶນຝູ ແລະ ການລົ້ມລະລາຍຂອງວິສາຫະກິດ

ມາດຕາ 94 (ໃໝ່) ອົງການກວດກາການຝຶນຝູ ແລະ ການລົ້ມລະລາຍຂອງວິສາຫະກິດ

ອົງການກວດກາການຝຶນຝູ ແລະ ການລົ້ມລະລາຍຂອງວິສາຫະກິດ ປະກອບດ້ວຍ:

- 1. ອົງການກວດກາພາຍໃນ ຊຶ່ງແມ່ນ ອົງການດຽວກັນກັບອົງການຄຸ້ມຄອງການຝຶນຝູ ແລະ ການລົ້ມລະລາຍຂອງວິສາຫະກິດ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 90 ຂອງກົດໝາຍສະບັບນີ້.
2. ອົງການກວດກາພາຍນອກ ຊຶ່ງແມ່ນ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ, ອົງການກວດກາລັດ ແລະ ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ.

ມາດຕາ 95 (ໃໝ່) ເນື້ອໃນການກວດກາ

ການກວດກາການຝຶນຝູ ແລະ ການລົ້ມລະລາຍຂອງວິສາຫະກິດ ມີເນື້ອໃນ ດັ່ງນີ້:

- 1. ຄວາມສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການກ່ຽວກັບການຝຶນຝູ ແລະ ການລົ້ມລະລາຍຂອງວິສາຫະກິດ;
2. ການນຳໃຊ້ສິດ ແລະ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງອົງການຄຸ້ມຄອງການຝຶນຝູ ແລະ ການລົ້ມລະລາຍຂອງວິສາຫະກິດ;
3. ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງຜູ້ຄວບຄຸມຊັບສິນ, ການປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງເຈົ້າຂອງ, ວິສາຫະກິດລູກໜີ້ ແລະ ບຸກຄົນອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ມາດຕາ 96 (ໃໝ່) ຮູບການການກວດກາ

ການກວດກາ ມີ ສາມ ຮູບການ ດັ່ງນີ້:

- 1. ການກວດກາຕາມປົກກະຕິ ຊຶ່ງແມ່ນ ການກວດກາຕາມແຜນການ ແລະ ມີກຳນົດເວລາອັນແນ່ນອນ;
2. ການກວດກາໂດຍມີການແຈ້ງໃຫ້ຮູ້ລ່ວງໜ້າ ຊຶ່ງແມ່ນ ການກວດກາອອກແຜນການ ເມື່ອເຫັນວ່າມີຄວາມຈຳເປັນ ຊຶ່ງຕ້ອງແຈ້ງໃຫ້ຜູ້ຖືກກວດກາຮູ້ລ່ວງໜ້າ ຢ່າງໜ້ອຍ ຊາວສີ່ຊົ່ວໂມງ;
3. ການກວດກາແບບກະທັນຫັນ ຊຶ່ງແມ່ນການກວດກາທີ່ຮີບດ່ວນໂດຍບໍ່ມີການແຈ້ງໃຫ້ຜູ້ຖືກກວດກາຮູ້ລ່ວງໜ້າ.

ການດຳເນີນການກວດກາ ຕ້ອງປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

ພາກທີ X

ນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ ແລະ ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ

ມາດຕາ 97 (ໃໝ່) ນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ມີຜົນງານດີເດັ່ນໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍສະບັບນີ້ ຈະໄດ້ຮັບການຍ້ອງຍໍ ຫຼື ປະຕິບັດນະໂຍບາຍອື່ນຕາມລະບຽບການ.

ມາດຕາ 98 (ໃໝ່) ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ລະເມີດກົດໝາຍສະບັບນີ້ ຈະຖືກສຶກສາອົບຮົມ, ກ່າວເຕືອນ, ລົງວິໄນ, ປັບໃໝ, ໃຊ້ແທນຄ່າເສຍຫາຍທາງແພ່ງ ຫຼື ລົງໂທດທາງອາຍາ ຕາມກົດໝາຍ.

ມາດຕາ 99 (ປັບປຸງ) ມາດຕະການຕໍ່ເຈົ້າຂອງ, ຜູ້ອຳນວຍການ ຫຼື ຜູ້ບໍລິຫານຂອງວິສາຫະກິດລູກໜີ້

ຖ້າຜູ້ຄວບຄຸມຊັບສິນ ຫາກກວດກາເຫັນວ່າ ກ່ອນການຮ້ອງຂໍ ຫຼື ຮ້ອງຟ້ອງ ໃຫ້ສານພິຈາລະນາຕັດສິນການລົ້ມລະລາຍຂອງວິສາຫະກິດ, ເຈົ້າຂອງ, ຜູ້ອຳນວຍການ ຫຼື ຜູ້ບໍລິຫານຂອງວິສາຫະກິດລູກໜີ້ ໄດ້ເຊື່ອ ອຳເອກະສານບັນຊີ, ເຊື່ອອຳຊັບສິນ, ອີກຍ້າຍ, ໂອນຊັບສິນ, ເພີ່ມໜີ້ສິນໂດຍບໍ່ຖືກຕ້ອງ, ເຮັດສັນຍາຄຳປະກັນໃຫ້ໜີ້ສິນທີ່ບໍ່ມີການຄຳປະກັນ, ລົບລ້າງ ຫຼື ຫຼຸດຜ່ອນສິດທິທັງຕ້ອງຮັບຂອງວິສາຫະກິດລູກໜີ້ ເຈົ້າຂອງ, ຜູ້ອຳນວຍ ການ ຫຼື ຜູ້ບໍລິຫານນັ້ນ ຈະຖືກດຳເນີນຄະດີຕາມກົດໝາຍ.

ໃນກໍລະນີສານ ໄດ້ມີຄຳສັ່ງໃຫ້ຄວບຄຸມຊັບສິນແລ້ວ ແຕ່ເຈົ້າຂອງ, ຜູ້ອຳນວຍການ ຫຼື ຜູ້ບໍລິ ຫານຂອງວິສາຫະກິດລູກໜີ້ ຫາກຍັງດຳເນີນທຸລະກິດ, ຮັບສິນເຊື່ອ ຫຼື ກະທຳອື່ນ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຈາກສານ ຫຼື ຜູ້ຄວບຄຸມຊັບສິນ ຕ້ອງຮັບຜິດຊອບຕໍ່ຄວາມເສຍຫາຍທີ່ເກີດຂຶ້ນ, ຖືກປົດສິດໃນການບໍລິຫານ ຫຼື ຖືກມາດຕະ ການອື່ນ.

ໃນກໍລະນີສາເຫດຂອງການລົ້ມລະລາຍຂອງວິສາຫະກິດລູກໜີ້ ແມ່ນຍ້ອນການບໍລິຫານຜິດ ພາດຂອງເຈົ້າຂອງ, ຜູ້ອຳນວຍການ ຫຼື ຜູ້ບໍລິຫານແລ້ວ ຜູ້ກ່ຽວຈະຖືກມາດຕະການຫ້າມດຳລົງດຳແໜ່ງເປັນຜູ້ ອຳນວຍການ ຫຼື ຜູ້ບໍລິຫານໃນວິສາຫະກິດໃດໜຶ່ງ ເປັນເວລາ ສາມປີ ນັບແຕ່ວັນທີ່ສານຕັດສິນໃຫ້ວິສາຫະກິດລົ້ມລະລາຍ ເປັນຕົ້ນໄປ.

ມາດຕາ 100 (ປັບປຸງ) ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ຄວບຄຸມຊັບສິນ

ຜູ້ຄວບຄຸມຊັບສິນ ຫາກໄດ້ລະເມີດກົດໝາຍສະບັບນີ້ ໃນໄລຍະເວລາທີ່ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງຕົນນັ້ນ ສານມີສິດປົດຜູ້ຄວບຄຸມຊັບສິນ ຜ່ອມທັງພິຈາລະນາຕັດສິນ ໃຫ້ຜູ້ກ່ຽວຮັບຜິດຊອບຕໍ່ຄວາມເສຍຫາຍທີ່ເກີດຂຶ້ນ ຫຼື ລົງໂທດທາງອາຍາ ຕາມກົດໝາຍ.

ມາດຕາ 101 (ປັບປຸງ) ມາດຕະການຕໍ່ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງໃດ ຫາກອ້າງຕົນວ່າເປັນເຈົ້າໜີ້ຂອງວິສາຫະກິດທີ່ຮ້ອງຂໍ ຫຼື ຖືກຮ້ອງຟ້ອງໃຫ້ລົ້ມລະລາຍ ໂດຍບໍ່ມີມູນຄວາມຈິງ ຫຼື ຮ້ອງຟ້ອງ ດ້ວຍຄວາມບໍ່ບໍລິສຸດໃຈ ແລະ ມີຈຸດປະສົງເພື່ອເຮັດໃຫ້ວິສາຫະກິດໃດໜຶ່ງ ມີຄວາມເສຍຫາຍຈະຖືກດຳເນີນຄະດີຕາມກົດໝາຍ.

ພາກທີ XI

ບົດບັນຍັດສຸດທ້າຍ

ຮຽນຮູ້ຄຳສັບທາງກົດໝາຍ
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່
ການອະທິບາຍຄຳສັບ ໃນມາດຕາ 3 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ມີທັງໝົດ 16 ຂໍ້. ໜັງສືພິມຜູ້ແທນປະຊາຊົນສະບັບນີ້ຈະນຳສະເໜີຕໍ່ບັນດາທ່ານຜູ້ອຳນ 3 ຂໍ້ ແລະ ອີກ 13 ຂໍ້ ຈະພິມໃນສະບັບຕໍ່ໆໄປ.
1. ເປົ້າໝາຍດ້ານພູມສາດ ໝາຍເຖິງ ວັດຖຸສິ່ງຂອງທີ່ປາກົດໃນໂລກທີ່ເປັນຈິງ ຫລື ຈົນຕະນາການ, ປາ ກົດການຄົງທີ່ ຫລື ບໍ່ຄົງທີ່ ມີທີ່ຕັ້ງພູມສາດຢູ່ເທິງໜ້າດິນ, ພື້ນດິນ, ໜ້ານ້ຳ, ໃນນ້ຳ, ພື້ນນ້ຳ, ນ່ານຝ້າ;
2. ມາດຕາສ່ວນແຜນທີ່ ໝາຍເຖິງ ອັດຕາສ່ວນ ລະຫວ່າງ ໄລຍະໃນແຜນທີ່ທຽບໃສ່ໄລຍະພື້ນທີ່ຕົວຈິງ;
3. ລະບົບຂໍ້ມູນເຄົ້າການສຳຫລວດວັດແທກແຫ່ງຊາດ ໝາຍເຖິງ ຮູບການສະແດງອອກທາງດ້ານຄະນິດສາດ ກ່ຽວກັບຮູບຮ່າງ ແລະ ຂະໜາດຂອງໜ່ວຍໂລກ.

ຖ້າທ່ານມີບັນຫາເຂົ້າເຖິງ ເວັບໄຊ ສະພາແຫ່ງຊາດ
www.na.gov.la
ໂທ: +856-21 840 430
Email: Phouthen@gmail.com
Use QR code scanner's to scan and it will take you directly to.

ແຈ້ງເຖິງທຸກທ່ານ ທີ່ລົງທະບຽນຢັ້ງຢືນກຳລະນີ ໂຄວິດ-19 ກະລຸນາລົງທະບຽນເບີ ວັອດແອັບ (Whatsapp) ຂອງ ທ່ານ ເພື່ອໃຫ້ເຈົ້າໜ້າທີ່ ສາມາດສົ່ງ ລະຫັດຢັ້ງຢືນໃຫ້ ທ່ານ ໄດ້. ຂັ້ນຕອນການລົງທະບຽນງ່າຍໆ ດັ່ງນີ້:
- ກົດທີ່ລົງ https://forms.gle/wNJ7uTWH1i22onPm7 ເພື່ອຕື່ມແບບຟອມ
- ຂຽນ ຊື່ ແລະ ນາມສະກຸນ ຂອງທ່ານ ພ້ອມດ້ວຍຕື່ມຂໍ້ມູນຕ່າງໆຕາມແບບຟອມ.
- ກະລຸນາໃສ່ເບີວັອດແອັບຂອງທ່ານ
- ພາຍຫຼັງ ທ່ານກົດສົ່ງແບບຟອມແລ້ວ, ພະນັກງານແພດ ຈະສົ່ງລະຫັດຄົນເຈັບ ຜ່ານ ວັອດແອັບ (whatsapp) ໄປຫາເບີທີ່ທ່ານໃຊ້ໃນການລົງທະບຽນ.
ຂໍອະໄພໃນຄວາມລ່າຊ້າ. ຖ້າຫາກທ່ານບໍ່ສາມາດລົງທະບຽນທາງມືຖືໄດ້ ກະລຸນາໂທຫາເບີ 163 ຫຼື 164 ເພື່ອສົ່ງທະບຽນແທນ
ກະລຸນາຕື່ມຂໍ້ມູນທີ່ເປັນຄວາມຈິງເທົ່າທີ່ເປັນ! ແລະ ລົງທະບຽນພຽງຄັ້ງດຽວເທົ່າທີ່ເປັນ! ເພື່ອບໍ່ໃຫ້ເກີດການລົງທະບຽນຊ້ຳຊ້ອນ.
ກະລຸນາ ຢ່າໃຫ້ ຫຼື ສົ່ງຂໍ້ຄວາມຫາເບີທີ່ສົ່ງລະຫັດຢັ້ງຢືນໃຫ້ທ່ານ, ເບີດັ່ງກ່າວບໍ່ສາມາດຕອບຂໍ້ຄວາມອື່ນໄດ້!

Table with 5 columns: ຜູ້ຊີ້ນຳ, ຄະນະຊຽວຊານທີ່ປຶກສາ, ຫົວໜ້າບັນນາທິການ, ກອງບັນນາທິການ, ອອກແບບຈັດໜ້າ. Content includes names and titles of officials.